Q Didé they take you ovut = second time? A Yes, sir.

& Who took yoﬁ out the second time? 4 The seme man,
Hr, Marshsll; the jsiler.

@ They carry you toe the sams room? A Yes, sir.

& Who wes present that time? A The second time I was
taken out was Ceptaln J.T. Willisms, Mr. Walter CHlark, the
Bheriff of the Jail, and the jeller, lMr. Marshell.

& Wes Mr. Maddox there? A He was there in the night
but I don't think he was there the second time.

@ Mr. Bob CGlark? A Yo, sif, I 8idn't see him.

Q Was anybody there the second time, except Sherif?f
Walter Clerk, J.T. Willisms snd A.D, Marshall snd yourself?

A I don't recall, the second time.

& Now were you struck cr beaten or zbuced any thet time?

& Yes, sir, I was struck,

)

) Who did that? & Czptain J.T. Willisms struck and
threatened me, my feet stamped,
& Tle & rope eround your uneck the second time? A No, sir,
I was threatened with a rope, but not the second time.
Q Wes it after the second time they took you out thst
they sent for me to come there} A After the second time I was
moved from downstairs, the second time I was taken out from Up-
stairs I had a rope around my neck.
Q DPid anybody do anything to you that time besldes
either Sheriff Clark or J.7,., Willisms or ¥r.A.D. Marshall?
A Mr. Walter Clerk - I don't recell him hitting me.
But he was thers? A Yes, eir, he was there,
Was anybody else there the second time? A The secand
time I was tsken from upstairs, I was changed from up stzirs to

downsteirs, Chief Maddox wzs there.
A I am telking about Saturdsy night? 4 Yes, sir.

Q Did you ssy there were some other men there then, the
secont time you were taken outt A The second time I was taken out
I was taken out from damnstairs:there wes Just the three men present.

I wag taken out lots of timeg,
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@ Was anybody present when you were tazken out any

- time that night besides these three men and yourself until

the time the confession was taken? A Yes, sir.

Q When was that? A Well, after I was taken out the
second time from downsitairs on the night of the 20th, which
was the early part of the night, I don't know what time, but
the second time I was brought down, the second time I was taken
out from upstairs there was other men present.

There were other men present? A Yes, sir.

You know about how many men were present?

No, sir; something like four or five.

Did eny of these other men do anything to you at that

time? Yes, sir, I was struck é lick or two by them.

o o P o ®

Struck by some of the other men? A Yes, sir, 1
was beat by some of them., |
Q@ Did you say whether or not Mr, Maddox wasrthere?
A Yes, sir, he was there when I had the rope around my neck,
Q@ About what time? A I doﬁ“t know what time,
d Was Bob @lark there then? A Ne, sir, I don't recall
seeing him,
(4] You hadn't made any confession or any statement of
any kind until Saturday night?t A No, sir, 7
Q@ And yet you claim ydu had been beat and struck?
Yes, sir, and under threats, torture and thﬁeatsa

Wag your 1life threatened before that Baturday night?

Yes, sir.,

o P oo P

Still dldntt make a confession? A No, sir.

9 Did they do anything more that Saturday night to meke
you confess? A Well I was beat twice that Saturday night,

Q Where were you beat? 4 I was beat in the same room,
& 1 mean upon what part of your body? A I was struck
all over the body, on the head and body and even on the feet,

because I d1dn't have any shoeg on.
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Q@ What were you strueck on the head with? A With a rubber
hose, bicycle tire, loaded, and black Jack.

Q Did it cut the skin or anything like that?

A It was sore.

Q@ Did 1%t bleed? A No, I only bled at one place and
thatts when I was struck on the side.

Q@ That's when you were struck on the slde? A& Yes, sir.

Q@ What did you mean by swearing to this in your petition
then: “Captaln Williams, a man weighing about two hundred fifty
pounds, struck petitioner in the jaw bringing blood from it in
profusidnt? A I don't know what you mean becsuse I
am not educated,

Q You said you signed the petition and swore to it.

That's the paragraph asbout Walter Wbodérd; you are Walter Woodard,
aren't you? A Yes; gir

€@ You don't remember swearing to that?

A I don't say I didn't swear.

Q BSee 1f you ever heard this before: "Hpon entering the
room, therein he saw some eight or nine men. Some had pistols,
others black-jacks, ¢lubs and a loadeéd rubber hose. TYour peti~
tioner, Walter Woodard had scarcely seated himself before they
began beating on him. Captain Williams, a man weighing about two
hundred fifty pounds, struck pétitioner in the jaw bringing blood
from it in profusion." You e%er hear that before?

A Zver hear that before?
Q@ Yes, you ever hear what I have just read you?t
A I don't recall.
@ But you swore to it without hearing it?
A No, sir,.I couldn't do that.
Q Is it true or not true? A I was only beat once and
brought blood and that was on my sidé; . Z“\

Q Then if this petition says Captein Willisems struéﬁ'
you on the Jaw and brought blood from it in profusion, you are
now swearing to the jury that is not true?

A That is not true?

Q Yes. Is it or isn't it? A No, gir, I bled some

from the nose.
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Q From your Jaw? A .Ne, giw,
Q@ Then that ig g mistake, ien't it? A Yes, sir.

Q@ When were you hit on the side with that club that you
Just told the Jury? A Saturday night.,

Q@ That bled, 4id 1t? A Yes, sir.

Q Did it bleed through your clothes? A Yes, sir.

Q@ Was that before or after you had seen me the first time?

A It was after you left the roonm,

Q@ Now, when you were brought into my office, you will
remember I asked you if you had been beaten in any way?t.

Q@ Your Honor, I don't remember going to your office,

I remember your coming into the room where I was.

& You still contend it wasn't my office, but wherever
it was you first saw me, did I ask you whether you had been
beaten? A No,sir. You asked Captain Williams where was the

“boy that was ready to tell us something, that's all I remember,

Q Don't you remember that I asked you whether or not
these officers had pounded you in any way te make you talk?

Don't you know I told you that 1if they had - I made
them 8ll step out of the room - and I told you this, "now you are
Just here With me, I am the Statels attorney; it is my duty to
protect you if you have been treated wrong, 1f you tell me you
" have I will have the Judge teke you to another 3&11 to protect
you? A No, sir, I don't,

Q@ You deny I told you that? A Yes, sir.

A} What was The reason that you finally conféssed?

A T weakened Just like ¥XE you Or any other human being
going under the torture and gtrain.

Q@ Didn't you tell the Jury the reason you confessed was
they told you that Charlie Pavis had already told about 1t?

A No, gir, I told the Jury that they told me Jack William~
son, ‘but that didn't make me confess,

Q@ TIs that the reason you confessed, because they told
you sabout Jeck? A No, sir.
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Q But you sald that was the reason?
A I broke down with the mentsl strain just like
any other person,
Q You told this jury that the reason was because
Jack Willizmson confessed, didn't you? A Ne, sir, I tola
you they told me that I had to confess beeause Jaek Willismson
had already come across.
@ And it was after they told you that you dld confess?
A Yes, sir, a long time after.
Q@ How long after? A It was along toward day, and it
was shorfly after you went away from there.
@ Don’t you know when you were brought in the rodm
at 6,30 o'clock'Sunday morning, when all these men were present,
and ell these men were there ready to take the statement, didn's:
I at that time, in the presence of all of them, the police
officers and other witnesses, ask Whether you had been gbused
and mistreated? A I don'tg remember.
Q@ You remember this: I said Yyou want %o tell about
this oceasion when ir, Darcey was clubbed Saturday night,
May 13, at Pompano®; you saia Uyes, sir." I gaid: *has any-
body promised you any reward or anything to get you to talk®y
And you saig "No, sir®, I said: ‘fyoy Just want to talk
because you want %0 tell the truth ebout 1t%, And you saig
"Yes, gir." TIg that true or untruet A T guess I said that
because I msde the confession, but I don't know Just what any
one said at the time because I never took it down.
Q Did I ask you these questions and did you make
those answers? A I don't recall,
Q@ You are not denying it, ave you? A No, sir. I
am not denying it. _ -
S Did you testify the man that wore glaases ¥RE that was

81tting here thig morning . wasg present
taken? 4 Yes, sir,

when thig confession wag
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Do you see that man in the ecourt room now? A Yes, sir.

Where? A Sitting right over there by the table.

o o ©

You know what his name 1s? A No, sir.

Q If this man's name is Mr. Charles H. Gordon, are you
now swearing thet Mr. Charles H. Gordon was present when you made
the eonfesslon? A That's the man that was present. I don't

know his name,

Q@ This is the man that was present? A Yes, sir.

Q@ What lawyer represented you when you were tried?

A Vhen I was tried?

& Well, when you pieaded gullty; did you plead guilty?

A Yes, sir, '

Q What lawyer represented you? A I don't know his name.

Q Mr. Mather or Mr. Griffis? A No, sir, Mr. Mather was
éppointede

Q@ But did he represent you? 4 No, siro

Q Didn't Judge Tedder appoint him to look after your
cagse? A T didn't know I had a lawyer.

Q@ Weren't you prezent in thé court room when Judge

Tedder did appoint you s lawyert? A No, sir.
MR. GATTS:

The record in this case shows there was no lawyer
appointed.
THE GOURT: :
The record will have to speak for itself, whatever it shows.
Q@ You remember when Izell Chambers went to tria1; don't ‘
yout A Yes, sir.
Q@ You testified in that case, didn't you? A Yes, sir.
Q@ And you were o State's witness? A Yes, sir,
Q@ Put up there by me as State attorney? A Yes, sir,
Q Ioﬁ remember Judge Tedder advising you of your rights

before you made any statement? A Yes, sir,
Q@ He didk didn't he? A Yes, sir
Q You testified then and sdmitted all of your testimony

against Izell Chaombers practically the same as that put in the
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confession? A Well I 4id if under threats.

Q9 You weren't threatened in the court room?

A No, I was threatened before I come in the court room.
Jufge Tedder adviged you of your rights? A Yes, sir.
Hadn' t Mr, Mather or Mr. Griffis told you that?

No, sir.

& P o o

Did any lawyer ever talk to you about this case at sll?

A Told me to plead gullty, the one what was appointed, |
ten minutes before I pled gullty.

Q@ How long was it after this confession was made before
Izell Chambers was tried, do you remember? A No, sir,I don't recall,

Q It was several days? A Quite a bit of days, several days.

Q@ Were you threatened any between this confession and the
time you were brought down in the court room? A Yes, sir.

& Who threatened you? A Captein J.T. Williams.

Q@ Were you beaten any? A No, sir, _

Q When did he threaten yout A Well he come up one day,

I think Jack Williamson sent for him, he come in, he and Sherirfs
Walfter Clark, and Izell Chambers and Jack Williameon and myself
was taken out and tsken into this same room where the confession
was taken, and he talked with us one by one that day, around
twelve ofelock, snd he tola me, Jack and Izell just what would be
the consequences if we went before the jury and changed our state-
ments.

Q@ When you testified there in the case against Izell Chambers
in open court before Judge Tedder, and told sll these facts, nobody
was intimidating you or beating you at that time? A No, sir,
but they had.

Q@ DNow did your lawyer ever ssk you anything about this con~
fession? A No, sir, @ Never d4i1d? A No.

Q@ Did you ever tell your 1awyér, or any one that represented
to be your lawyer, told you they were your lawyer, that you had been

beat and coerced ang promised anything to make this confession?
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A No, sir, I was never talked to » the only thing he told
me, I had about ten minutes talk with him before I was brought
back before the Judge, and he instructed me to plead guilty,
and-get out of the court room as socon as X¥ possible becsuse.
the sentiment of the people ¢f Broward County was agasinst me. |

Q@ Did he ask you anything about this confesgsion?® !
A XNo, sir,
Q You didn't have an opportunity to tell him; 1is thet
right? A Yes, sir.
UR. CATTS:
lay it plesse the Court, in this case the record shows
Izell Ghambers was tried at a date subsequent to the
date at which these other defendants entered a plea
of guilty, and a date subsequent to which the alleged
confessions were made by the petitioners., MNove to
strike from the consideration of this jury any testi-
mony about anything that heppened at the trial of
Izell Chambers,
THE COURT:  lotlon denied. It may not be in issue, but it may
be admissible to test the eredibllity of the witness.
Q Walter, the first time you talked to me in this case
about the facts that hsppened at the time you were arrested until
the alleged confession was made, did you at that time tell me
about the informetion that was conveyed to you by the officers
about the mob, and that you were csused to run; did you tell me
that the first time you ever talked to me sbout it? A Yes, sir,
Q@ I believe you said that all of the testimony that you
gave in the confession 1teself was made by you only through fear
that you had of Captain Williams and the other officers that were
Present and what they infliected upon you? A Yes, sir.
Q@ Through your fear of further ﬁunishment or bodily
violence?t A Yes, sir.
Q The petition that was read %o you, that was drawn up
by your lawyert A Yes, sir.
Q You'haturally would sign anything your lawyer saié you
should sign and swear to? A Yes, sir.
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Q@ You remember reading earefully the petition, or do you
now remember what was in the petition at the time you signed 1%°?
A No, gir, I dién't resd them, they was read by other
parfies. _
@ Read to you? A Yes, sir.
Q@ The matters set forth in thers are substantielly what
heppened to you? A ¥Yes, sir.
@ Gained by your attorney from infermation you 1mparted to
him? A Yes, sir
‘ Q@ Well you d1d not bleed when You were struck on the jaw,
but you did bleed when Yyou were gtruck in the side? A ¥es, sir,
(Short recess)
REDIRECT EXAMINATION
BY MR. GATTS:

Q@ DPid you at any time, other than the one time you have
Testified to already, talk to Mr. Mather, the man whom you say
was representing you in that case? A No, sir, not before or
since. ‘ :

Q in the elevetor that time, was the only time you
ever talked to him? A The only time, - _

Q Either before or after the trisl? A On the elevator
abaut ten minutes until we got in the court room, we went cff
the elevator into the Jury box in about ten minutes.

@ That's the only time you talked to him?
A Yes, sir,

(Witnese excused)
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GHARLIE DAVIS, being first duly sworn, testified on
behalf of the petitioners as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR, CATTS;
Your name is Gharlie Davis? A Yes, sir,

Q
Q@ You are one of the petitioners in this case, Cherlis?
A Yes, sir.
Q@ Where dig you liveabeutmby’ll 12 and 13 ang 14 1955? -
A In Broward County, b
& In what part of Broward County?
A In g little small plaée called Pompgno.
& VWhat were you doing in Pompano at the time?t
A Well, I was working in a store in the colored section.
| €& Do you remember the night, Saturday nlght, lay 15,

19337 & Yes, sir, I remember it pretty well,

Q@ You remember being arrested that night?
A Yes, sir, I was errested about 9.30, between 9.30 and
ten o'elock,

Q@ Where were you arrestedy A I was arrested where I
was rooming with a lady by the name of Mamie MeNeal,

Q Where have you been since the time you were arrested,
and that date; been in Jail eince that time? A Yes, sir.

O What day of the week was 1t7 A It was Saturday night.

Q@ Who arrested youp A Chief Maddox of Pompano .

Q Wasg anybody with him at the time you were arregted?

&  There Wwag some people with him, I saw some people
but when he arrested me he arrested me right himsel?,

Q@ He came into the room where you were? A Yes, sir,
T was getting ready to g0 te bed, I saw a 1light coming toward the
winaow, the window wag half open, oné some of the boys szid a spook
was hanging around there, so I thought some of them was trying to
8ctare me; so when I went to the docor he walked in, he come in ang
looked sround a while, s0 I asked him what dig he want, he didn't
-8ay nothing; he told me to stand back,rso I stood back and he'

looked around and searched around as long as he wanted to, and he
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asked where had I been. At that time I Just had left the
store and bought some foys¢ He looked around and went back
again into the room, there was two beds, a large bed and a
sﬁall one. B0 he teld me to cofe and go with him.

| Q@ Where did he take you? A He took me to the small
jail up at Pompano.

Q@ You szy that wes around 9 or 9:307%

A Between 9:30 and 10 o'elock,

Q@ On May 13, 1933? A& Yes, sir.

Q Was there any one else in the Jail at that time?

A Yes, sir, there was some more people there; I didn't
gxmtk know many people there, I hadn't been there very long.
There was some more in there but I was in & cell by myself.

§ Put in a eell by yourself? A Yes, sir.

@ How long did youw stay in Pompsno jall?

A Untll Sunday morning. I was taken out of the Jail
Sunday morning by deputy sheriff Bob €lark., I didn't know him
at the time; afterwards I knew him as Bob Qlark,

Q By yourself? A He teok me and a fellow by the
name of Carnell Rone.

@ Took you from the Pompano jail to Broward County
Jailt A Yes, sir, We was handcuffed together, and this boy's
father
K¥Hk wos in the car aheed of us with & fellow by the neme
of Goodrich. N

@ Bob Clark was the only officer in the cér with you?

.A He was the only one with us two.

Q@ Now during the time you were in the Pompano Jail did
any officer of the 1aﬁ or any other person come in the jail to
see you? A Yes, sir, long about 12 ofclock, somewhere around
there, I laid down -~ there wasn't any mettress in the place, it
was a steel bunk, it had two bunks in the cell, so I sit on
the bunk, I got sleepy and laid down on the steel bunk, so
around 1.30, or about that time, I didn't have any timeplece,

1 feel some one kicking me; so I woke up and turned o?er, and
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when I turned over, a great big large man was standing with

his feet crossed, so I went to get up and he zsked me some

thing ~ I hadn't woke up good - he asked me something. I told
him I didn't know what he was talking about. I was trying to

ask him what they arrested me for. So he hauled off ang hit me
end knocked me clean back under this bunk, and where the steel wa.g
it hit my head right up here. He had something in his hand, some-
thing about this long (indieating), I ecouldn't mske out what this
was because he knocked me cut, and when I come b, befﬁre I coula
get to‘myself very good he asked me some more questions, I told
him I couldn't answer the questions, I hadn't opened my eyes,

Q Where dld your head strike;, what d4id it strike
against? A The firsgt time I been in Jall at all, I had never
looked under where I hit 1%, whether it was steel or brick,

i% was one of the two.

Q Where did it hit you? & Hit me right here, I
have got a scar right there. Q Scar there now? A ‘Yes, sir,

Q@ How did he hit you on the back of your head?

A He hit me in front, but my head hit back.

Q You say you were knocked out? A Yes, sir;

& EKnocked éompletely.out? A Yes, sir. |

Q@ You didn't know anything? A I didn't know anything
for a whille. Q@ Go ahead and tell what you remember? '

A This men, I didn't know who he wag, so he asked me
some questions, so I told him I couldntt answer the questions, I
didn't know what 1t was 211 sbout . He turned to one fellow and
says "that's sbout gll you knowh, and turned and walked out.
There was a bunch of them besides him around, a dozen at least.
50 he turned and walked ocut the door and he shut the cell door,
and after he shut the door they stood and looked 2t me g while
and then go on away.

Q Right there, do you know who that gentleman was that
came into the cell where you were and struck you that night?

A I learned his namé, he told me his name was Captain
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Williems., Q Was anybody else with him.ﬁhat night that you
now reecognize? A You mean the 13th? . |

Q That'Saturday night when Ga@tain-Williams eame to you
there in fthe cell and knocked you out? A Yes, sir, there
was around a dezen in all. |

Q@ Do you know now who any of these gentlemen were?

A One fellow I learned afterwards was a'seeretary, a
fellow they called him Mack, was a trusty éé@rétarya

Q Was any other officer of the law there at that time;
wes Chief Maddox there? A I think 1% was Walter Clark end a

fellow that kind of favored him, I think it was him, and Chief
‘Maddox was there,

Q& You saw him that night and recognize him now as being
'one of the gentlemen that were there that night? A Yes, sir.

Q@ Hothing else happened to you that night affer they
left? A No, sir, no more than I heard them bringing in several
peOPIeS they were beating some people, I don't know who they were.

Q@ Had anybody $told you up to this time what you were
being arrested for? A No, sir.

Q Go ahead and tell what happened the next morning, if
anything 4id happen? A The next morning was Sunday morning;
they took me down about 6.30, the sun was Just beginning to get
up, they tecok me down to Fort Lauderdale Jell, me and a fellow
called Rone and his father. I was in & roadster tled torhim and
this boy was behind in the ear with Mr. Bob Clark; so0 he had taken
me and his father and put us in the same cell of the bull pen, thatlg
where he put us. I had blocd on me and I wanted to tzke a bath,
and when I come back all the fellows ask me, gome of the fellows
in the bull pen ask me when did I come home, they ask me was I
~with these folks that they kept bringing in and wanted to know
from me what happened, the fellows in the bull peﬁ9 what they
call the kangaroo court. So they went and brought this man, Mr,
Rone, this boy's father, and I t0ld them I would rather take the

whipping, I thought he was too o0ld for such things., They didnt't
bother me no more that‘day.
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Q@ Go aheed and tell the court and jury the first time
the officers came to talk Lo you again? A The next time they
came to see me was on Monday afterncon - well that Saturday
night, I was arrested on the 13th, I d1dn't know what hag happened
until that Monday, when Captain Mr. Wright, I think he was a
road patrolman, he came and got me in the bull pen and took
me and cerried me up on snother floor. I think, in fact I know
Mr. Marshall got me first end carried me up on the other fleoor,
Mr. Wright came in an& got me and brought me down in the kitchen
and he talked with me for g whlle and he asked me where T was
Saturday night, and I explained to him as best T could, He tolgd
me; he sald "don't you know what has happened?® I asked him,
I asked him the question what had happened and he tolg me some-
thing, but anyway he told me come go with him, and I went with
him down in the sheriffis office on the bottom floor, and a man
sitting down there, I don't know the man's name, when I walked in
there he he asked some fellow if he knew mé, I think Izell
Chambers was in the room and Walter Woodward, and there might have
been some more in there; go this Mack Little, I never hsd seen
him before in my lifey and he said "yes, I know him", he had a
knot over one eye, he said "yes, I know him", and one of the
fellows told him he had been telling stories that were untrue,
I don't know when, but he asked me did I know him, and I said *no.t
He asked me did I Xnow the other fellows, I told him ‘no¥, and he
took ahd carried me back up in the cell.
@ Who took you? A Virgil Wright, I think his name is,
2 What officers were bresent at that hearing; was
Captain Williams there st that hearing? A I hadn't seen Captain
Willliame sinee the night he beat me until I think it was Tuesday or
Wednesday,
Q@ He wasn't down there that time? A No, I don't remember
seeing him. Mr. Walter Clark was in the office then, it was a king
of a stout fellow.

Q@ Mr. Walter Wright? A Yes, gir,
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@ Were you ever mistreated in the jail, other than this
first night wp there at Pompano? A ¥r. J.T. Williams he hit me and
kicked me out of the chair one time, ,
Q When, what day of the week was that? A This was along ;
later in the week, I don't remember the date or the day. |
Q@ Were you kept in the bull pen all that week, or were
you put in & private cell? A I was kept in the bull pen a good
while, | .
@ You remember what day they took you out of the bull pen %
and put you in a cell by yqurself? A It was on lionday. |
2 Mondayt A Yes, sir, & You weré arrested on
Saturday? A Yes, sir, Saturday night. On londsy afternoon he told
me what had happened, they had arrested sc¢ many people about it -
I don't know the fellow's name, but I remembered his name after-
wards - s0 he told me there was a man got hurt down there.on
Saturday night, I believe he said.
@ Go ghesad and tell the court snd Jury what time it was
that you were put in this eell by yourself; was it Monday, or
what day? A Yes, sir, it was Monday, I was put in the cell
around 11.30 or 12 e'clock,
@ In the day time? A Yes, sir.
Q2 How long were ydn kept in the eell by yourself?
A I was kept in there until around one or 1.30, somewhere
around there when Mr, Virgil Wright came in and took me out of tﬁereo
Q Was that the time he took you down in the kitchent
A Yes, sir, he took me in the kitchen and talked with me
and I explained to him where I had been.
Q@ When they got through talking to you down there, with
this boy who said he knew you, who ha& a knot over the eye,
did they %take you back to a cell by yourself? A Yes, sir.
@ And how long were you there that time in a eell.by
Yourself? A I'stayed there until that same afternocon when they
come and got me and brought me out and carried me back into the

bull pen, they tcok me back in the bull pen.

89



Q@ Tell the court and Jury the first time that 1t happened,
if you know, when it was that any of them struck you or abused you
in Pompano Jail? A I don't understand.

@ I mean in the Fori Leuvderdale Jail? A That Wednesday or
Tuesday, CGaptaln Willlams and some other offiger, I didn't know who
1t was, but I know Gaptain Williams, he hit me, and another fellow
hit me in the same place, I don't know who the other fellow is
- that hit me in the same place twice, and him and two or three more
fellows came up and got me in the day time and carried me to Pompana.

Q All the people that went with You to Pompano, were they
all sheriffs, did they all have guns? A Yes, sir, if I don't
make no misteke they all had guns, ‘

Q@ Did Qaptain Williams? A Yes, sir, I was double
handcuffed to him. Q Did they beat you or strike you at
Pompane? A No, sir, they didn't beat me that time,
| @ How long did they keep you a2t Pompanc? A He kept me
down there about, I reckon about 30 or 45 minutes,

@ Then what did he do with you? A He brought me baek.

@ Pid he threaten you or do anything to you at Pompano?

A No, sir. Captain Williams told me to wash my clothes.

Q  When he brought you back to jail where did he put you?

A Put me in the bull pen/

@ And how long did you stay in the bull pen that time
before they took you ocut again? A They took me out again that night.

Q Where dld they take you this time?

A  They took me out and guestioned me.

Q What room did they take you to? A I think it was the 4th
floor of the jail down there in the Jailer's quarters, where a bed
and radio wes at,

@ Who was there that time? A v, Marshall, the jJailer,
Ceptain Willisms, and Mr. Walter Clark was there.

Q@ Did anybody strike you there or sbuse you that time;

Just tell the ecourt everything? A They ecked me some questions
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egbout Jack Willismson end Izell Chembers, asksd me 618 I know
them, I told them no I never know them, I never see them before
until I see them in jaill here. Captein Williams told me I wae
lying, told me I was telling something untrue. I t0l@ him T
8idn't know anything about these boys st all until T see them in
jail. He told me I was golng to know something before iE was
over, 80 they took me back to the cell. Well I heard them pick
out somebody else. Then they tock me down to the bull oen,

and they took me out agasin leter in the night, the sanme night,
end Mr. Sheriff Walter Clark was standing up there snd Captain J
Willizms was gsitting up on the tabls, Wr. Marshail I believe he |
set down on the chelr. That time Mr., Walter Clark went soiewhere |
back in the corner there for scmething, anyhow he assgked me again

514 T know these boys end I told him T 4idnft know any of them,

and he knocked me off the chair and kicked me. He told me, he

sald a mob was after us four negroes, anvhow he szid that he

would shoot me and meke me jump out the window and say I tried to i
run. He szid he was golng to give me to the mob if I didn't

tell him what he wanted to know., I t0ld him T didn't know any-—
thing to tell him. He szid I was golng to know something before
it wes over with. I told him I waen't going to tell anything
untrue on myself; I had done nothing; =2nd he glve me gome licks
that hurt me, and he hurt me when he beat me the night bsfore,
that's when he t0ld me, he say he hadn't stsrted: he hit me

one time with a black jack. That time lir. Wslter Clark came

back up there where we was and he laid the gun on the table,

encd I seen this black Jack in hils hand, and the gun, I don't know
whether that's what he hit me with that Saturday night, but he
121d bhis gun on the teble, €0 he t0ld me, hs szy I wouldn't be
living until some %k length of time if I &idn't do what he wented
me to do., 30 he told the jJjaller to tzke me back downstairs, hs
would gee me lster, and some cne else., The next time they

took me out was Thursday, they took me out on Thursday and I

see Jack Williemson; I didn't know him at the time. A man asksd

ne didn't E know him, I told him I didn't know him,
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It seems like Jack had had some rough treatment when I looked at
him, seemed like he had been through something what I had been
through., 8o Jack peinted out me and tcld him he knowed me.
I told him I 41dn't know anything asbout Jaek, the first time I
see him. Well after then Jack, I forget exactly when it was,
Jack tried to straighten it out, he told me he told a story,
he was scared and frightened and beaten up, he was half insane.
He didn't know anything about me,

Q@ They took you out on Thursday; did they take you
out any Friday? A They take me back down to where I wes at,
I reckon about an hour, and took me back up there again, I‘
think it was the seme date if I don't meke no mistake as to
the time, and they questioned dquite bit, they took me and
Claudle lMack - I know him becsuse I saw him in Jail there -
s0 they asked which one of you bdys they call Kid; so Clzudie tola
them they celled him Kid sometimes, but Claudie didn't Xnow my
name and I didn't know his name at the time, but I been by the
bull pen and heard them call him Kid. 8o he looked st Cilaudie
and he looked af me, he says "one of you Kids I want, I want
both of you.* So they kept Claudie up there, then the man
told them to take him on out, and they kept me up there,
AT the same time. they brought Walter Woodward in, if T don't
make no mistake, asked him did he know me - they asked mejbefore
he came in, told me what they were going %o do, I told them
they eouldn't do any more than g0 ahead and ki1ll me, because
I couldn't herdly see my head was hurting so bad at the time.
They asked Walter 4id he know me, he s2ié no he d4idn't know me. .
They asked me again did I know him; I teld them no. I didn't
see him no more after I gaw him down in the bull pen, where
he told me his feet was hurting him, the first time I see him.
Ceptain Williame say "you negroes Xnow something, you going to
tell us something,® so I told him I didn't have nothing to tell
him no more than what I have ssid. He stopped a while and looked

at us and cursed and used bad words and everything, profane
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language, and from then on I was taken out, but not like I
was Saturdey night, I think it was somewhere zround the 20th
or 2lst of May, 1933,

Q What heppened to you that night, tell the Jjury every-
thing that'you can remember that heppened to you on Saturday
night; that's the week following the Ssturday on whichryou were
arrested? A That man told me, he took me in there, he told
me he says "do you know who T am3?" He 1is a pretty large man.
He asked me did I know who he was, I told him no, sir, I never
see him before until he come in there that night and beat me up.
He stopped me right then and told me not to say that no more,

I didn't say it no more either. He says his neme is Gaptain
Williams, he was foreman of s chain gang camp, and nobody

excuses his word, I told him I wasn't trying to excuse his
word, I was telling the truth about myself and where I was and
everything. I told him I 4idn't even know what had happened until
lMondaey afternoon. That's the same night that this other fellow
hit me right in the same place kEfErE I was hit before by Captain
Williams kicking me. I don't know who the other fellow was. He
says he was going to take me out on the west Dixie;, he said quite
& few things, I don't remember all the things he 4id say, but I
know he kicked me and this other fellow hit me in the same place
I was hit before with a rubber hose., So I was feeling pretty bad,
I would say anything he wanted me to say 1f he didn't kill me,
This was long about when this hazppened, was long sbout Sunday
morning some time, he was teking us up and down and grilling us,
and so he took me and had me &n 2z bench with somebody else, T
don't know who they was, I didn't try to find out who they was.

I didn’t sleep at all that Baturday night; I slept about three
hours Sunday.

Q How many times did they take you out Saturdsy night?

A I was taken cut all the time, I was taken out, I counted
them, five. ‘

Q@ When you were taken out were you taken to some other
part of the jail? A Yes, sir, I was teken in —— I waen't teken
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downstairs at all, I was teken up in the jailer's quarters.

Q@ In the Browerd County court houset A Yes, sir.

Q And who were the officers present there when you
were tsken up? A Mr. Welter Clark was present, I remember three
times I see Mr. Walter Clark, the other two times I didntt see him,
and this J.T. Willisms, he was the man that did the biggest part
of the beating.

Q He was there? A Yes, sir. 8 TWho else was
there besldes Walter Clark and Ceptain Willlams?

A  And the Jaller., Q@ The jailer was there? A Yes, sir,
and once or twice I saw Mr. Goodriech. |

Q Well did you see any people around there that you
didn't know? A .Yes, sir, I see some, but not every time I
went up there.

Q That night were you beaten on that Saturday night
or struck any time or mistreated by any officer? A Yes, sir,
by Captain Williams. |

Q On what oceasion, the first time, or second time
or third time or fourth time, or when, tell the jury what they
did to you on that night, or did anything happen to you, any
mistreatment, tell the jury just what happened to you.

’ A Captain Williams hit me with a club, I think 1t was,
that night, in my side; I have got the scar right here. I
remember he hit me; he tried to hit my head but I ducked out of
the way and I dodged a 1ittle bit and he hit my side when I
gtooped over, and I think that was three or four tiﬁes, I dis-
remember now, but it was Saturday night, and after thig other
fellow had hit me the Pirst night I was arrested, and I told
him after he hit me, I told hiﬁ I would say anything he wanted
me to if he didn't kill me.

Q@ Did they say aﬁything about z rope that night;
d1d you see a rope? A Yes, sir, I see a rope. He started to
put a rope around my neck, but he changed his mind because some

one else came in there, I don't know why.

94



7

Q@ What did he say? A He was going to string me up.
Q TWhat did he say? & He t0ld me he was going to string
me up like he done some oﬁher folks that was in jail like I
was, he told he done some one, I don't know the name, but some
one ecame in there and told him not to do that.
@ Did anybody take up for you, any of the officers, for
your mistreatment? A No, sir,
Q@ Say anything to you about Junping out the window?
A Yes, sir, he told me he was going to make me jﬁmp out
the window. He told me I was going to be some kind of a negro,
I forget the expression he made, he told me he was going to gst
his gun and lay 1t on the table and meke me jump out the window
and sgy I fried to Jjump out to run away from up there at the jailer's
guarters.
Q This was on the fourth floor? A I reckon it was the
fourth or fifth floor,
Q Did he tell you he was goling to shoot you?t
A He says he was going to shoot me if I didn'g Jump, would
say 1 tried to grap the gun and sheot him with it.
Q@ How long did that treatment keep up with you that night?
A He kept me going - I was threatened all night. | |
Q@ Baturday night ¥ A I dian't sleep all that Saturday
night at a1ll1. I didn't get no relaxed until Mr. Malre came, he
sald he wes the prosecuting attorney; I had never seen him until
he come over there the first time and he tore up the paper, he said
1T they gets something ——
Q@ Did you see the State attorney when he came over the
first time? A Yes, sir.
Q@ Dld he talk to you? A I disremember ff he talked to me;
I see the one they szid was ths State attorney. |
Q What d4id you hegr him say then? A He was talking with
the other officials, end that's the time when he tore up this
paper. That's the paper where Walter Woodward was telling about

when he was on the stand, that was the same time. If I don’'t make

no mistske the prosecuting attorney caome over Twice
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Q@ Thet was the Tirst time? A Yes, sir.

Q@ Well 4id they do anything to you after the prosescuting
attorney was over there the first time, before he came the second
time; did they take you out any more? A Yes, sir, I got
one more lick, Captain Willlams hit me one more time after the
prosecuting attorney 1eft.l

Q@ What did Captain Williams tell you about the confession?

A He told me I was telling things untrue to him, and I
sald I waes doing no such thing, and he ssld if I didn't say what
he wanted me to say I wouldn't see daylight the next morning, or
I wouldn't see the sun go down.

@ When he told you that d1d4 you tell him what he wanted
you to say? A I told him I would say just what he wanted me
to say if he wouldn't kill me or give me to the mob that he said
was out there, he started to hit me again and I told him that,

Q Then you told him you would say what he wanted you to
say? A 1 told him I would say what he wanted me to say.

Q Did he send for the State attorney agein? A Yes, sir.

Q@  You know the State attorney now? 4 Yes, sir, I know
him now when I see him. He sits over there with & brown suit on.

Q@ Where were you when the State attorney came over that
Borning - what time did he come over the last time? A The last
time he came over?

@ That Sunday morning? A I don't know what time.

Q@ Before daylight? A It seems to me the firet time
was very early but the last time it wasn't so early.

@ You know whether i1t was daylight or dark when he came
over the last time? A The last time he come over there I
Enow it was daylight,

@ At that time when he came over there where were you?

A I was sitting in a chair. |

Q@ In what room in the jail? A On the last floor
of the jail, I don't know whether third or fourith.

Q@ Who else was there? A Well there was other boys,
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§ What other boys; these boys heret A Jack Willlamson,
Walter Woodward and Izell Chambers, we was all sitting around
on chairs when he came.

Q What did Captain Williams say to you before he came in?
He give ué his opinion of everything he wanis us to say.
Did you say then at that time what he wanted you to say?

I told him I would say what he wanted me to say.

o oo P

Did you say in the presence of Mr, Maire what he wanted
you to say? A No, sir, I never sald anythling.
@ Well you did say some things in the presence of NMp.lMalre?
A I dontt remember saying anything, I tried td tell that man
how I was beat and everytning, but I didn't say anything the first
time; I tried to do that. I remember his saying éome word, he
spoke everything about he belng résponsible ——
Q@ You did make a confession there that morning, didn't
you, of some kind? A Yes, sir,
Q@ Why did you make the confession? A I made 1t
because I thought that was Just about the last of me, because
he told me if I didn't do it he was going to take me out on
the street, he said he was geing to glve me to. the mob or kill
me himself, and I was afraid.

Q You were really efraid of him? A  Yes, sir, he had
done enough to me to be afraid, he was a large man and I know
that he would do what he say, at least I thought he would;

I hsd pains right then.from what he had done to me already;
I was hurt so bad I couldn't hardly see.

Q Did you slesp any that night? A No, sir,

Q After they left the nextv morning_ did you sleep any
that day? A On Sunday I slept about thres hours.

Q@ Now were you taken over to court later on to enter a
plea or be arraigned? A Yes, sir, I was taken down to court
to be arraigned, 1 don't remember the date. I had told him I
would say what he wanted me to say, I sald I will plead guilty
to everything, and so when I got down there I wouldn't plead

guilty.
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& You pled not guilty? .A I didn't plead guilty. I didn't
do what he wanted me to do,

Q@ What happened to you after that time, after you were
taken back to jail? A Up until the time just before we wag taken
down I told him that I would plead guilty to what he Wgnted me to
say. Well after then I g0t to thinking I hadn't done nothing
and I know I was telling something untrue on myself; I don't
.know about the other boys, and so I got thinking about 1%, and
I told him I'@idn't think I wanted to do that, I told him I
wouldn't tell an untruth on myself, sc it was one time we was
LAXKXNE token down there —- |

Q TYou were taken down there the first time before the
Judge and before Mp. Maire; you know where the court reom ig,
don't youy A Yes, sir, _

Q@ You say ydu didn't do what he wanted you to, you
wouldn't plead guilty? A No, sir.

Q Now were you tzken back to Jail after that time, after
you were in the court room, dig they take you back to Jail?

A& Yes, sir, they took me back tc Jjail.

Q@ After you got back to Jall d4ig you at any time after
that see Mr, Willisms againt? A Yes, sir, I saw him, and he was
the onliest man I see, |

@ Tell the court and Jury what happened to you that time?

A I see him again; at the time he hit me,

Q TWhere were you at that time? A Vhen he hit me the Jailer
was takéng me up in the room where the radic and bed was. I didn't
see nobedy but him, I didn't see no one. I got off the elevator,

I didn't see nobody but Captain Willlams;_ well he hit me so hard,
he was mad because I didn't do thét, s0 he hit me so hard - I didnEt
see no one elge there, I didn't see no one but him, and I told him
I would say what he wanted me to say agaln, and so when I told him
I would say it he t0ld me he was satisfied I would say it. He told
me lots of things, but I don't remember what he told me,

Q@ Did he tell you he wanted you to plead gullty, and dis
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you tell him you would plead guilty? A Yes, sir, I told him
I would.

& Did you tell your lawysr you would plead guilty?

A I didn's have any lawyer.

Q@ DPid any lawyer ever talk to you about your cage?

& The morning I was brought down before the Judge to
be sentenced. ‘

Q@ The time you were taken over in the court the first
time were all these other boys ovér in court thet time?

A Yes, sir

Q@ Thet was when jou wouldn't plead guiltyt? A Yes, sir.

& Did any of thenm plead guilty at the time when you
wouldn't plead guilty? A Yes, sir, I think sc, I don't recall,
but I think so. ‘

€ You think some of them did the first timet

A Yes, sir, I didn't know these boys very-wella
I think so, I think they did. I didn't plead guilty.

Q@ How many days was it after that time before you
ceme back and 4id plead gullty? A It was the day that Izell
Chambers went before the grand jury.

Q@ You mean before the Judge to be tried 7 A Yes, sir,
so0 I entered s plea of guilty.

Q@ Why d1d you enter a plea of gullty? A I entered it
because I was afraild; I was being.forcednxon _ _

Q Who were you afraid of? A I was afraid of Captain
Willisms most of 21l and I was scared of a mob.

Q@ Was it on account of the fear you had of Captain
Willisms? A Yes, sir, of him, honest to goodness, he beat
me unmeréifully o

€@ Had he beat you unmercifully since you were in cour:
the first time? A Yes, sir, he has beaten me, but he hadn't
beaten me like he had the last time and said what he said about
Jumpling out the window, and put his gun up on the table, like

he beat me the first night I was arrested.
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Q@ You say the reasson you‘went back and told the court
you would plead guilty was you were afrsid of Coptain Willisms and
the rest of them? A Yes, sir.

Q DPid ydu on that morning talk to anybody who purported
to be a lawyer to represent you?tr. A The morning I went down to
eourt, supposed to be going to trial, this man, I doen't know his
neme now, come to me and szid he was the lawyer,the.State appointed
him.

Q Did he talk to you, tell you anything about your case,
what to do or not to do? A He told me that he was & lawyer, was
appolnted by the State,'I understood it that way. So I tried to
explain to him that he didn't know anything about this case
no way at all; sc he tried to tell me the best thing to do;
when I was up there he didn't sey enything to me but come down
in the court and stood up when the man sentenced us to the chair.,

CROZS EXAMINATION
BY MR. SALISBURY:

Q TWho arrested you? A Chief Maddox.

Q Who else? A Him by himself, |

Q@ And what were you doing down there at the house the
night he arrested pg#fx you? A  The night he arrested me I just
had com£§§§é store and I had bought some soap. I had ny shirt
off, I ﬁﬁs Just going to take a bath and rinse out the shirt and
go tc bed.

Q@ You were rinsing out the short when he came to arrest
you? A Yes, sir.

' Q Wnat d1d you hsve on the shirt? A I put it in weter.

@ What did you have on the shirt, why were you rinsing
the shirt cut? A Nothing but dirt.

Q@ Any blood on it ? A No, sir, I never see any blood,
MR. CATTS: Object. |
THE_GOURT: Oblection sustained,

Q@ You say they took you then to Pompano jJail? A Yes, sir,
Q@ And who was present? A Chief Maddox took me to jzil,

He took some more men but he left them and come over with a flagh
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light; I thought some one was trying to scare me becesuse they
said the place was spooky. He came around with the light and
walked uwp to the dcor and came in and looked around the house,
searched it two or three times, and I asked him what did he want -

€ I am talking about after they got you in the Jail,
did somebody beat you? A Yes, sir.

Q@ Who was present? A Chief Maddox was present.

Q Wes Sheriff Clark present? A I didn't know him at that
time, I had never seen him,

Q Teke a look at him now. You sald a while ago you saw
some cne that kind of favored him? A I don't know for certain
whether 1t was him or not. '

Q@ You remember whether or not Mr. Walter Clark queétioned
you in Pompano? A No, sir, he didn't question me then. Mr. J,T.
Williams wes the man that was doing the biggest part thet night.

Q@ Now when was the first time théy tock you back to Broward
County Jjail on Sunday? A Sunday morning.

Q Ndw when was the first Zkm time they started beating
you up theret A I believe on lionday.

@ D14 any one beat you on Sunday? A No, sir.

Q@ Whet happened Monday? A Monday afterncon was when they
took me out and I learned what it was all about, what they claimed
had happened. I still didn't know what happened. A kind of stout
men told me down in the office that Mack Little sald he told the
officers he knowed me and had seen me or something. Izell Chambers
was 1n there and some other boys. Ané he sald you don't know anything
about any of the other boys, and I sald I didn't know anything about
them, that I never seen then. S0 Mr. Wright took me and carried
me back upstairs and locked me up in a private cell.

Q When did they first start beating you? A First started
beating me on the 13th, the first night I was arrested, about 2.30.

Q@ I am talking about after you got back to Broward County

Jail? A It was on Wednesday.
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Q Didn't beat you on Monday? A No, sir, they didn't
beat me Eonday, |

Q@ Anybody hit you Monday? A It was either Tuesday or
Wednesday.

@ Any ome hit you Tuesday? A HNo, sir. |

Q@ Vhen was the time that Captein Williems said he was
going to push you out the window and then say you jumped?

A The first time he %old me, he first time he mentioned
that was in Thursday night, I remember Thursday night, and he
mentioned it again Friday night and Saturday night. He was
talking about the mob that was out there waiting for me, and
talked about turning the keys ovwer to the mob.

Q@ How many nights were you questlioned after you got %o
Browerd County jail? 4 They didn't question me the first of
the week, as I saild it started on Wednesday or Tuesdsay.,

& You remember signing this petition (showing witness paper}
Is that your signature, Charlie? A Yes, sir.

Q@ You remember signing that petition, and that's your
slgnature? A Yes, sir,

Q Did you resd that before you signed it?

MR, CATTS: You better tell him what 1t is.

@ The petition was sent to you at Raiford. You signed
that? A I didn't understand it very well. I had never been in
court before but I thought 1t was all right and everything that
was in it was right,

Q Was éverything in that petition that was signed by
you at Raiford true? A I don't know what is in that one fhere;
I signed more than One, and more than two I think.

8@ I am talking about the petition that was gent to
You at Raiford and you signed. You remember signing this petition
and swearing to it, this petition that was sent you up at Raiford?

A Yes, sir. |

Q@ Did you read that over before you signed it?

A I disremember,
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Q@ Weas 1t read tc you by any one? A I believe it was read.

Q Is everything contained in that petition that was read
to you true? A Yes, sir, &s far as I can recall.

] Do‘you recall the petition that I just presented to
you, you recall whether that petition, from what you read or
what was read to you, stated among other things ~-

A Your Honor, I remember the petition but I do not recall
what was in the petition and everything about it, I do not remember,

Q@ Let me refresh your memory: "Your petitioners further
represent unto the CGourt that Chsrlie Davis was taken from hig
cell to the Sheriffis office of Broward County, Florida, at
about 9:30 P.M. on May 20, 1933, and he was ordered to be seated.
Immediately after he was seated in the Sheriffls office, he was
knocked ot of his chair®, A Yes, sir.

Q@ That's corrsct? A Yes, sir,

Q That's after you reached Broward County Jjail? A Yes, sir.

Q ¥-—- against the brick wall of the room, knocking him
almost senseless by one of the men present there,¥

A No, sir, I haven!t sald the brick wall, I don't know
what kind of a wall.

Q@ For a week they had been questioning him and he was
without sleep and beating him every nighty did they walk you
every night for a week before you confessed on Sunday?

A From the time I t0ld you & while ago they asked me

on Sunday and I say =-

Q Did they begin walking you on Monday?

A They started Tuesday or Wednesday.:

@ Do you recall testifying in this case on February 21,
1935, down at Broward County, the last trial of this case?

A Yes, sir, I remember being down there.

A) I sk if you remember Mr. Maire asking you this
guestion and giving this answer: ¥I know that Charliie, but I
am asking you about the night up here in the Jail, the night

before this confession was taken, did Captein Willisms kick

10c



you that night, when he hit you with hisg fist? {4) ©No, sir,
he kept sending the jailer down in my cell, and I tecld him I
didn't want to see him, because I hadn't dons nothing. (@)
I know, but did he kick you? (A%} No, sir, he told me he would
get some of those trust negroes and have them throw me out the
window and say I gumped out, committed suicide.® Is that
true or not. Did Captain Willisms threaten to throw you out?

A~ He threatened to throw me out or mske me Jump
out from Thursdsy night to Saturday.

@ And the further question and answer: " He dldn't
klck you? (4) No, sir, I don't remember him kicking me.
(Q) What did you mean when you testified before, I asked you
this gquestion: 'How many times did he hit you with the club!'?
and you said 'once;, and I said 'How many times with his figh!
and you daid once, I said 'What else did he do?! and you said,
'he kicked me,! and I said 'How many times d4id he kick you?!
and you said 'Didn't kick me but once.' Dian't you testify to
that here before, Charlie? (A) That 1s right.® Do you
recall that question and answer? A  That last question I
don't remember. Your Honor, I do not remember all the things
that happened in the case.

Q Now, Charlie, after they got you up to Broward County
Jail, excluding any of this kangaroo court, I mean when they
put you in the cell, did the other prisoners in there give you
some gertaln licks for tesfifying as a witness, among the
prisoners? A Yes, sir.

Q No officers? A No, sir.

Q Excluding that, I want you to agaln tell the jJury
the first night, or the first day that Csptain Williams, or
any of the sheriffls deputies, or any other person bealt you or
kicked you or hit you with any object? A It was on Tuesday
or Wednesday night.

Q@ Let me ask you another queétion: when wag it that
they asked you 1f you knew Jack Williémson; I believe you testi-
fied that was on Saturday?
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A T don't recall the exact date they asked me.

G Was it Just after you got in Broward County jall, or
after you had been there quite a while? A I had been there
quite & whils. As I sald & while ago they didn't mskxme teke
me cut until Wednesday or Tuesday, because T was in jail all
day Sunday snd Monday.

9 Didn't you testify before these gentlemen of the
jury a few minutes ago that they brought you out on Saturday
and asked you if you knew Jack Williamsoh, and they toock you
back to your cell; was that on a Saturday? A Yes, sir,
they brought me out right enough and I say those same words,
but I disremember whether it was Saturday or not.

3 Do you recall whether‘they brought you out on londay,
the first Monday after you got in there? A No, they didn't
get me the first Monday, they took me out only one time; ‘they
started beating me Tuesday night or Wednesdsay.

8 TWhat did they do when they took you out that one time
on Monday, what did they do? A They tock me down on the
bottom floor in the sheriffis office.

Q Did any one strike yout A No, sir , they didn't
strike me that time. |

Q What did they do Tuesday? A They didnit take me out
as I knows, I don't know whether it was Tuesday or Wednesday they
took me out.

Q Cherlie, do you recall whether it wes the first part
of the week you were in jail or the last part of the week you
were in Jjail they toock you down to see Jack Williamson?

A It wasn't the Tirst part of the week.

Q@ It was toward the last part of the week?

A Toward the last part of the week but I disremenber
what day 1t was.

Q Was it prior to the time you gave this confessioh?

It might have been Thursday, I don't know. |

A
Q Now you say you were carried down to Pompanc again?
A  Yes, sir.
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Q What were you carried down there for, and what did
you do? o
MR. CATTS: Object to counsel trying to elicit an answer

from the witness which would not prove any lssue
in this cazse.
{Question withdrawn)

Q Did you ever get beat or dia any one ever strike
you and mistreat you in Pompano Monday, the following Monday
after you were confined in Broward County jail?

& The following Monday?

Q@ Yes, that's right? A HNo, after they took me out
the first time they didn't strike me. That's when Gaptain
Williams told me to wash my clothes.

@ I believe you say that you counted Tive different
times they took you out? A Yea, sir.

& About how long would they keep you out there and
grill you and question you and beat you, about how long a
length of time ﬁhen they would take you out these five different
times? A They kept me out there sometimes a long time.

Q@ Would you say an hour? A Yes, sir, they Xept me
out there at times over an hour,

& Over an hourt A Yes, sir.

Q Five times. What was the longest time of any of
those five times? A-lI do not know.

Q Would you say it was longer than over an hour, or would
you say it was over two hours? A Around two hours.

Q@ The other times were about an hour, do I understand you
to say the other times were around an hour and longest time was about
two hours? A Yes, sir, this is my guess for I didn't have no
Timeplece. I know they kept me there a long time, they kept that
up all night until Sundey somewhere about eight or nine o'glock.

@ What would they do when they took you out, besides beat
you - you say they made you walk for almost a week; did they

make you walk on Saturday night? A Yes, sir.
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& Who made }eu walk? A They walked themselves from
the cell, walked from theré to the elevator, znd walked back
and forth. What possessed me to count those times was because
some other mkhex fellow down there said he had counted four
times, and I said it was five, and then it was after 12 or one
ofclock I think.

Q Who had counted four times; what do you mean, some other
prisoner had counted four times? A ¥es, sir.

Q@ And you remember they were wrong? A I remember him
saying that, I don't know who he was, he was down below me.

@& Now when they took you ous of your cell and brought
you back, you walked from your cell down %o that room, but in
addition to taking you down there I bellieve you stated they
- struck you and threatensd you, but in addition 4id they make
you walk up and down so you couldn't slesp?

& No, sir, I couldn't sleep at all no way.

Q@ Did they walk you up and down that Saturday night
when they took you out five times? A They didn’t walk me no more.
They walked me from the cell.

Q@ Was Captain Williams with you at all times during those
five times? A Captain Willisms was present every time.

Q Every time? A Yes, sir.

Q Was Sheriff Ciark present every time? A I didn't see
him every time.

Q Eaeh one of these fTive times was an hour, and the
longest period was around two hours? A Yes, sir, I told you
that was my guess,

Q Now how many of these five times would you say was
closer to two hours than one hour that Captain Williams wae with
you continually? A I don't know, I couldn't tell you now,
because I was vpset and frightened, I couldn®t tell you,

Q@ Let me ask you this question: you &0 know the shortest
period of time of any of these Tive times was over an hour?

MR, CATTS: He sa2id his guess would be sueh and suech a time, but
he didn't know how long.
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& Is your guess that a still shorter time of these
five times was over an hour? A Yes, sir.

g And Captain Williams was with you continually the
whole time? A Yes, sir, e was with me continually the whole
time. There was more folks, I don't know who they were.

3 Eid he ever have Jack Williamson along 6n any of
these tripsj you were alone, weren't you? |

4 Yes, sir, 1 was alone.

3 Did he ever have ¥Walter Woodward on any of these
trips? 4 ‘Tney was bfoaght in the same time I was Just about
day that Sundesy morning they were brought in that same morning.

Q I am talking avbout Saturday night that‘you were
taken out and Captain Williams was with you continually, aecord-
ing to your guess, not less than en hour, and in at least one
instanee over two, five different times during that night?

A Yes, sir. |

% Were you alone, were any of these other petitioners
with you? 4 I wouldn't say that I was alone all the time.

8} @as-Jack'Wiiliamson ever with you? A4 1 don't remember.

§ ¥as ﬁalter Woodward ever with you? 4 I don't remember
Walter being with me any time of nignt, I think it was that night -

g I am asking about that night? A I don't remember,

your Bonor.
2 You don't remember whether you were with Walter Woodward

that night? 4 Yot at night. Thet Sunday morning before day

I know he was there.
Q@ You know who was there? A Walter Woodward, Jack

Williamson and myself. |
Q¢ You know they were where? # In this same place of

ir. Marshall where he sleeps, where the bed and radioc and chair

and different khings.
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Q i am asking you if Walter Woodward or any of these
other boys Sitting over there were ever with you on any one of
these five times that Gapbtain Williams took you out of your
cell and stayed with you.continually? A I $0ld you I don't
remember.,

¢ When weas this you saw Mr. Maire tear up something;
what caused you to remember that; didn&t_you state that you
saw kir. Maire tear up Walter #oodward's confession, and you -
talked to Walter? A I talked to Walter?

& You recall what you testified? A Yes, sir, I
told you Mr. Maire come over twice}

% Eidnft you say you heard_mr. liaire gquestion Wélter
floodward Saturday night? A I told you I heard br, Maire say
something, but I ain't saying anything sbout &, Mﬁire questio-

ing Walter Woodward,

& You heard him say something to who? 4 Say something

concerning protection, that's what he said.

% Now I am asking you the faet, do you recall whether or

not you ever EEZEX saw Mr. Maire with Walter Woodward Saturday
night? A The only time I see ¥y, Maire or Walter Woodward,
the onliest time I saw ir. leire and know ¥r. Maire was the next
morning - you are'talking about this night - the cnly time T
saw him anywhere near Walter Woodward, 1% was that same morning,

that same night or morning, whatever you want to call it.

do you mean the

n What do you mean, morning or night;

%t Tl g
morning when the confessions were takasn at 6.30 at Mr. Malpets

office? & Yes, sire.
% That's when you saw Walter Woodward and saw Mr, Maire

guestioning him? A Yes, sir.

And that's the only time you saw them together?

-~

2
A That's the only time I ever saw them together.
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Q@ Now when do you claim you ever saw ir. Maire tear up
a piece of paper that you now tell this jury was a confession,
or didn't you see him tear up =nything that day?

A I told you Mr. Maire came mymr twice over there.

The first time he must have been disgusted or something because
he went away.

& What did he do? A4 Well I kxnow about the next time
he came, I remember some of that pretty well.

@ You are sure you saw ., Maire twice. Thet was Satur-
day night or Sunday morning? A I said I remember the last time
he come well some of the things.

Q@ That's the time you gave this confession®

A The last time,

@ HNow you say you were walked out five different times
and teken down by Captain Williams, and he was with you continusl~
1y the whole time® A Yes, sirl

¢ How many times to your knowledge was Walter Woodward
taken out by Captain Williams? A I don't know how many times
he was teken out, but L heard the door slam back, somebody, I
don't know who it was.

5 You heard Walter Woodward testify just now?

A Yes, sir, I heard him,

§ How many times was Jack Williamson taken out to your
Knowledge Saturday night and early Sunday morning?

A That I do noi know.

§ But you recall definitely that you were taken out five
times? A Yes, sir, because the fellow below me, might have
been sleepy or something, but he said I had been out four times,
I don't know whether that's the last time or not, I was hit so
I don't know; they come and got me another time, that was the

last time that night; I didn't go back after that Sunday morning.
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Q@ You recell the second time you say you saw Mr. Maire
when the confession was given? A Yes, sir, 1 recall the time I
saw Mr., Malre, the time when I told that man I would say what
he wanted me to say, that was on Suqday morning when Mr.Maire
came over there. |

& You remember whether or not Mr., Maire asked you
whether or not any one had beat you or threatened you in any
way? A I remember Mr, Malre telling something like that
but I 2in't saying nothing to him, I wouldn't talk.

Q You mean you dién't tzlk to him?

A I dién't talk to him. |

Q@ You remember whether or not on Msy 21, you remember
this question was asked by me and you gave this answer: "Charlie
Davis, do you want %o make = statement_and tell what you know
about the hold up of Mr. Darecey at Pompano on Mey 13, 1933,

{a) Yes, sir®, Is that true? A I don't remember saying that.

| Q@ "Has anybody beat you or forced you in any way to
nake the statement you are about to make? {A) No, sir, they
have not.¥ = You recall that? A No, sir.

@ ®In order to induce you fo make a statement has any-
body promised you any reward or anything to get you to do 1t?
{A) No, sir.® You recall that? A I remember his saying
something. I didn't know what his neme was, I dldn't even
know who he was until he t0ld me.

Q@ This qﬁestien wes asked you: *You want to make a state-
ment freely and voluntarily, of your own will? (A) Yes, sir.®
"And tell the truth about it? (A) Yes, sir.® You don't
recall that? A No, sir. |

Q You recall‘the triasl of Izell Ghambers when you testi-
fied on behelf of the Stete? A I don't remember those things,
and thet man he threatened me and sald what he would do, and I

believed he was going tc do what he said he would do.
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& I ask you if you remember the day that Izell Chambers
was tried and you testified in court as a witness? '

A 7Yes, sir, I remember some things that day all right.

Q _What things do you remember that day, that you re-
member testifying? A I remember well seeing this big man
Ceptain Williams, I remember him coming around, he come in
and say something to me, but I don't know what it wasj he'told
not to forget what he told me.

Q Charlie, at the trial of Chambers, this negro
sitting over this end, you recall testifying as a witness for
the State at his trial, do you not? A I remember that day, of
course [ don't know what I séid.

§ But you do remember Captain Willisms coming in there
that day? A I remember - what caused me to remember him so
well he came over where I was and he spoke to me again. He
went on the stand after then.

g Did any one else speak to you that day?

A i don't remember anybody else speaking to me except
the man I used to work dors

7 Q A% the trial 4id you or did you not answer the
same questions according to the way you did in the confession
at the trial of Chambers? A I tell you what I do remsmber,
This lawyer that I had I remember I tried %o tell him, he canme
up there to me one time and I tried to tell him -

% I am talking about the trial of Chambers.

A Yes, sir, the day of Chambers trial.

§ Tried before a jury wasn't 1t? A Yes, sir.

3 And you testified? A Chambers tried before a jury.

Q And you testified? A No, sir, I ain't saying I re-
member nothing aboaf my testimony or anything like that,

") T am not asking you if you remember your testimony.
I ask you can you remember being physieally in the court room,
sitting in the eourt room testifying, you remember that?

A Yes, sir, I went on the stand, but what I said I
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don't know.
| Q TWhat you said you don't know?

A No, I dom't remember what I said.

§ VWhy were you in that situation; right now you can't
remenber, but you ecan remember these other things, why is it
you can't remember what you sa2id? A Your Honor, I told you
I could remember some things, I couldn't remember everything.

9 Can you remember anything yéu said when'you were a
witness in hhat case?

MR. CATTS: If you can remember anything, just answer the
question yes or no.
WITHESS: I told him, no, sir, I can't remember.

& Charley, you remember lir. Wbrley, an attorney in
Miami? A T only know him by seeing him one time.

% He came up from Miami to the Jail to talk with you?

‘A Yes, sir, he did. |

& Did you tell Mr, Worley about Capbtain Williams,Sheriff
Clark and the rest of them beating you and threatening to push
you out fthe window? A If I told bir. Worley I would not have
been here today.

g You would not have been here today? 4 No, sir.

% Bubt you didn't tell him. He was a lawyer that came
up from Miami to see you‘about representing you?

4 Yes, sir, my father from North Caroliina got him
to come up here.

Q Thet was his job, he came up after you had given
this confession up in Mr. Maire's office, wasn't it7

A I told them I would say what they wanted me to if
they didn't kill me.

Q@ How many days after that was it Mr..ﬁbrley came up
from Miami to see you®? A Yes, sir, he came up.

Q About how long after you gave the econfession in
Mr. Maire's office? A T don't know.

% Would you say it was three days? A I do not know.
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@ Would you say it was three weeks? A I do noi KNoW,

§ Just a blank, your mind? A 1 don't know what it is.

G Was it after the plea of guilty before Judge Tedder
in this case that Mr. Worley came up to see you?

A 7Yes, sir, he came up to see me.

§ Was it after you plead guilty? A It was after I
was sentenced. |

2 You know James Little? 4 No. I see him in jeil.

2 You do know him? A I see him in jeil, see him
in jail the first time I see him.

G As a matter of fact you were in the same cell with
James Little for a while? VA Yes, sir, for a while. He made
a eonféssion, hiﬁ.and Frank Manuel. After then he was put down
in the bull pen.

@ As a matter of faet you were in the same cell with
Fames Little on Saturday before the confession was given on
Sunday.

{Temes Little brought into the court room}

Q Is that James Little? A I don't know whether thai's
James Little or not. |

2 Is he the man you were in Jjail with? A I saw hinm
out there in the kangaroo court. Before this time 1 was lying
on the bed and he sat on the other bed before this time,

Q Was he in your cell with you on Saturday before this
before this Sunday that you gave the confession in Mr. Maire's
offiee? A I don't remember.

4 But you do, however, remember he was in your cell
at some time? A Yes, sir.

4 And this is the one? A That's the man; first time
I saw him was in jail. |

5 You recall whether or not you had a conversation
Wwith him as to whether or not you had been beaten? A No, sir,
I never talked. The fellow said I was crazy becsuse 1 Wouldn't

talk.
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§ Who said you were crazy? A Fellow by the name of
Banjo Berney. He was in jail at the time.

¥ I ask you whether or not you told this boy here
whether they had or had not beat you? A I don't remember,

Q@ You don't remember whether you told him they had or
not? A I don't remember I told him anything, that he talked
to me about anything.

% You mean to convey to the jury that you had been
beaten and:walked since Tuesday, Wednesday, Thursday, Friday
and Saturday, and you can't remember whether you told this
derkey whether you had or had not? 4 You know that place
is full, your Honor, lot% of people were in there I haven't
never seen before.

& You didn't ever see him in your cell?

A4 I told ydu before he was in my cell sitting on the
bed tslking to another fellow, and i was lying down. There is
four bunks in the cell. I was laying down at the time bescause
my head was aching.

% Why was it now thet you went up to kr. Maire's office
and answered these guestions to him like you did in your con-
fession, and why was 1t you got up in céurt and plead guilty?

L I didn't go to Mr. Maire's office; if 1 did, I aidntt
know it. |

Q@ Well the offiece where Hp. Maire was sitting when these
guestions were asked you and the answers given by you} why was
it you coufessed in froni of Mr._Maire, sitting here, and the
Sheriff, sitting here, and several others? A I told Captain
Williams I would say anyth;ng he wanted me to say if he wouldnt't
kill me and wouldn't beat me any more, I told him I couldn't |
stand any mofe. |

& TWere you afraid of Captain Williams? A Yes, sir.

7, You remember testifying on February 21, 1838, at the
trial of this ease down in Broward County, Florida® 4 Yes, sir,

I remember being down there.
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A) You remember this guestion: "Did MMr. - Captain
Williams hit you with anything? (A) He had a black jack up
there and he throwed his gun on me and i told him his gun
wouldn't shoot and he laid it down on the table.” You re-
member whether that questioﬁ was asked you and that answer
given? 4 No, sir.

g '"You weren't scared of him then were you Charlie?

(4) No, sir; I was as much law as he was.”™ You remember that
question and that snswer given? A No, sir.

@ And you say it was because you were afraid of
Captain Williams that you made this comnfession? A Yes, sir,
and there was other things.

2  What ﬁas that? A Well the mob, the people he
claimed was out tThere; +o make me jump out the window and shoot
me, mske believe I was trying %o run, and things like that.

Q@ I will ask you if you remember, referring to February,
1935, you remember this qguestion being asked you and the follow-
ing answer gifen: "I believe you testified a few minutes ago
that you weren't afraid of Mp. Williams up here in the jail bhe
night of the 2lst -~ 20th and 8lst of May, is that true?®™ (4)
That is right. You remember that question being asked and
you giving that answer? A Your Honor, I don't remember saying
ite w I will ask you if you remember this gquestion: "Well,
what made you give this confession then? (4A) After 1 saw I had
to do that, I had to rely on my own self, to save my-own life."
~And this question: "§o it wasn't because you were afrsid of
Captain Williams or any of the officers, but you were afraid
you would lose your:zlife, was it? {A) Yes, sir, I was afraid
I would lose my life. I knew that men was the sheriff, but T
wanted to know about this man, seemed like he was taking posSgess=
ion of this country. He was & conviet guard. I know law, bee?
and recognize law and order.™ You remember that answer being
given? A Yes, sir, I remember I said I never broke the law,

I remember that.
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32 And you say you were afraid of mob violenee?

A Yes, sir, he had talked so mueh about it.

§ You remember this question being asked at that same
trial: ®Yere you ili-treated by any of the officers between
the time the confession was taken and that day, Charlie? (4}
Well; I tell you, I read in the paper and saw where they was
beating up people in Pompano and shooting up innocent people,
and so I tried to take it all on myself %o keep them from shoot-
ing up anybody else, because those white people had taken the law
in their hands, and they are not law, see? shooting up people and
running them away from tbwn, over shooting people going to church,
and I tried to take it upon myself to keep them from sheoting up
anybody else.® You remember that guestion was asked asnd that
answer given?i A Yes, sir, I remember something concerning it
but I don't remember all of it.

3 TWhat did you mean by that?

MR. CATES: Object_to_thata
THE COURT: Objeetion sustained.

g Is that true or untrue? A I remember something that
you spoke a while ago but I ean't $ell you all of it.

% Charlie, as a matter of fact did you make this con~
fession that you made in order to take it all on yourself and
keep them from shooting up poeple in Pompano; was that the
reason you confessed? A No, sir.

MR, CATTS: Object.
THE COURT: Objection smsimimmdx overruled,

& Charlie, Judge Tedder appointed a lawyer to defend
you, 4id he not; §Fou recall wkether he did or not?

A The man I told you about, I didn't know his name,
went down with me; came up before 1 went down.

& Came up to your cell, did he? A No, he didn't come
up to my cell. I was in the bull pen, he came outside the bull
pen and I came odt, thatts the first time I ever see him., He

said that he was a lawyer appointed by the State.
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§ To defend you, didn't he? A Yes, sir.

% Did you tell him whether or not you had been beaten?

A T wanted to tell him.

& Let me ask you first, did you tell that man that came
up %o see you in the bull pen before you went to plead in your
trial, did you tell him or represent to him that Captain Williams
or the Sheriff, or any one else, had beat jou or ili-~treated you
and foreed you to give that confession? A I wanted to tell him
.but Captaein Williams was right there with us'and I couldn't tell
him. '

& You mean you didn't tell him? A No, 1 didn't tell him.

% Did the lawyer ever ask you when Captain Williams
wasn't preseﬁt? A No, sir, in fact the lawyer he hadn't said
a dozen words to me.

& Cn Saturday night, prior to the time the confession
was given, did Bob Clark or Mr. Virgil Wright ever question you,
they come there to your eell? 4 I haven't seen them.

REDIRECT EXAMINATION
BY Mi. CATTS:

§ Chatie, were you ever brought into court down there
in Broward County and the court itself tell you you had an at-
tonney to represent you? A I don't understand.

@ Did the Judge down there of the court ever bring you
before him and tell you you had an attorney, that he had appoint-
ed an attorney to represent you? A I don't remember. He said
something down there, 1 don't remember that time, because I tell
you why I didn't remember because my head was worrying me, and
I don't remembér; he was saying something, I don't remember
exactly what he said. "

| & The only way you knew you had an attorney was by what
the attorney told you® A Yes, sir, that's the only way I know
him, just before I went down in the eourtmroom, he came outside
my eell, I started to tell him I hadn't done anything, he could

see himself.
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) Did you have any wounds on you at the time you
were talking to the lawyer? A Yes, sir.

& Where were they? A Right here and back here, and
right around there. {indicating)
BY MR, SALISBURY:

Q@ Where did you get those wounds®

4 I got them from Captain Williams,

(Witness excused)

Thereupon Court ad journed to 9 o'elock AJM,

Tuesday,October 13, 1936,



MORNING SESSIONR
Tuesday, October 13, 1936,

9 o'clock.

CHARLIE DAVIS, the witness on the stand at ad journment was
recalléd, and testified on behalf of petitioners as follows:
REDIRECT EXAMINATION
BY MR. CATTS:

3 Yesterday you testified that you testified down
in Broward County at the trial of Izell Chambers; was that the
same date on whieh you finally entered a plea of guilty in
Broward County? A TYes, sir.

Q You also told the court and jury yesterday that when

you were brought back to the cell that Saturday night somebody
said to you it was the fourth time you had been out; where
were you kept at, in the bull pen? 4 I was kept in the bull pen.
A 18] How many other persons were in the bull pen?

A There was around twentye.

Q@ Was it one of these other boys im the bull pen that
said that to you? A <Yes, sir.

¢ Did you wake him up at any time? A He was already
woke by the sound of the door he said. I don't know who he was,
I aidn't see him. “

in) .Did you sleep any that night yourself? A No, sire.

a1 Around this bull pen are separatbe cells where you
sleep? A Yes, sir, there is four bunks in each cell.

3, Then the outside door of the cells open up into what
you call the bull pen, a big open space there? A Yes, sir.

Q Did you know any of these other three defendants
sitting here'before you were brought into Broward County Jjail?
” A HNo, sir.

Q Did you ever see any of them before? A No, sir;
if I see them I didn't know them.

2] The first time you sew them was in jall?

A Yes, sir.

12, (Witness exocused)
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IZELL CHAMBERS, being first duly sworn by the Clerk, testified
on behalf of the petitioners as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. CATTS:

@ Your name is Tzell Chambers? A Yes, sir.

Q& You are one of the petitioners in this cese? A Yes, sir,

& Vhere were you living during the month of May, 19357

4 I was in Pompano.

@ How long had you lived in Pompano ?

4 1 lived in Pompano arocund five months.

Q Who were you living with at that time?

& I wag living with Walter Woodward. |

Q AT his house there in P@ﬁpano? A Yes, sir,

€ You remember when you were first arrested in connection
with thls case? A Yes, sir.

Q Where were you arrestéd and about what time of night?

A It was about eleven o'clock on the 14th night of May
in 1933, when I was arrested in Nw. Blount“s quarters,

Q@ At Walter Woodwardls house? A Yes, sir.

Q@ What were you doing when they came there and arrested
you? A TWhen they came there and arrecsted me we was &all asleep,
and I think I was about the last one that was awakened out of bed
that night., | |

Q Tell the jury everything that happened to you after the
time you were arrested, zfker and after you got to Broward Goupty
Jail? A CGentlemen of the Jury, it was on the 14th night of
May, 1955, I was awakened out of my bed z2bout eleven olclock,me
Vabber Woodward, Glaudie Mack and Jack Williamson; we was arrested
by Sheriff Walter Clerk and Mr. R.H. Helton and Mr. Béb Clark,
and there was some more that I eanit recall now. However, when I
was awakened they told us to get up and put on our clothes, so
I was almost frightened becsuse Mr. Blount had sent word down to
the guarters that Sunday night to tell everybody not talgo out

of the quarters_becauSe tomorrow some said they was going to kill

&
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g0 many negroes of the town until they would hsave to lay them
out in a truck load. So thet night we all went %o bed; S0
when they walked in %o arrest us, I asked them for what -
T wae trying to figure then that was the mob done come to get
us, and they said you find cut what 1f we messed around here
very long. Sc after we got on our clothes they told us to
run for fesr the mob mey overtake us before we got to the
County jall of Broward County. So after we_get to jall they
separate me from the other three boye. |
Q On the way to the car what else happened, 1f anything?
A Juet after they told us to run, I think if I make
no mistake, one of the boys while running lost one of his shoes
between there énd the car.

Q Did you plek up anybody else? A& This Frank lManuel,
he wae the cause of me being mostly in this trouble today, he
was chained to an old car body out thers, not more than 15 dr
30 yards from the house where we was arrested at.

Q@ Dié they unchain him at that time? A Yesj sir, they
carried him to jall with us. So after I got to the jail they
separate me from these other three boys. Chief Maddox and lir,
Virgil Wright they take me up on the fourth floor of the Jail
to a room, where they best me throughdut the week. They began
beating me there and I asked what were they beating me for.

@ Was this Sunday night? A On Sunday night, May 1l4th.

Q As soon as you got 1ﬁ the_Jail they took you up on the
fourth floor? A Yes, sir.

Q@ Is that the seme room that had the bed in it?

A The same rcom that had the bed and radioc 1n it,yes,sir.

Q@ Who took you up there, Mr. Virgil Wright?

A Mr, Virgil Wright and Chief Maddox, the Chief at that
time. Q Was anybody else there at the tlme? A Nobedy but
just those two only; so they begun beating me; I ssked them
what wes they beating me for; well they %told, says “wasn!t you
with these negrces that killed this man up there in Pompano®?

I told them no I wasn't even with anybody that killed anybody
i g
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I 61an't even know the man was killed until late that Sunday

night, didn?t even know the man, had never seed him. So they
continued to beat me there for guite a bit, until they thought
of this lady who was serving time in the jall, she being not
- more than five or six feet from the place where they was beating
me at and they temporary ceased thinking the woman had heard
the indecent words they was using while they was beating me,
g0 they stopped besting me for quite a while and put me in =
eell with another boy by the name of Carmele Rone.
| € On what floor? A In the same gloor they wae

beating me on.

@ That wasn'®t the room where the bull pen was?

A MNo, it was s private cell, they put me in'ﬁith him;

s0 that londay morning, which was the 15th of May, they took
me down in the sheriffls offiee, I suppose, the first and the
last time without beating me and they kept me for quite a bit;
they 81dn't beat me that Mondey morning.

Q@ They ask you questions? A They only guestioned
me that Monday morning.

@ Who was there? A Mr, Sheriff Walter Glark and
some more men, I can't recall who 1%t WasS . I‘remember I was in
there and they questioned ﬁe, and so they took this Mack Little,
Frank Mgnuel and Charlie Pavis snd took them down to the office;
and they asked me wasn't I with them the night the men wag killed.
I told them no, I didn't know anything about his death until late
Sunday. 80 they %00k me back in'my cell, and that was Monday night.
Well about a little after dusk dark, I suppese, they come up tc my
cell and tock me out and they started on the way to liiami with us,
they claimed that a mob of fifty cars filled with men was walting
to tazke our lives. I told them I hadn't did anything for the ﬁob
to take my life, and I.didngt believe the mob would want %o take
The life of an innocent man. Instead of them taking us down the
elevator they took us down the stalrway stapsrthat leads to the

back of the jJaili,
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8 And took you all the way down the fire egcape?
A Yés, sir. S0 we goes down and gets in the car.
While we was on the way, Captain Williams, the man that aid
the most of the besting from Tuesday until Sunday morning,
which was the 21st of May ~ so while we was on the way to
Miami he says to the sheriff Walter Clark, he seys "well you
know we are saving the county two thousand or more dollars;
of course if 1t wasn't for us the mob would 1¥nch these five
niggers.®
Q Who sald thet? A Captain J.T., Willisms. He séid_
in faet they deserve lynching, and I teld him I hadn't dia
anything to be lynched for, while we was in the sgutomobile.
& Whe else was in the car? A Frank lianuel, Jack
@illismson, Willie Henderson and I, there was five in the
car, they were taking us to Miami for safe keeping that night.
'Q What officers were in the car? A Sheriff Welter-
Caerk and Captain J.T., Williams wae the only two officers in the
car. 5S¢ they took us on to Miami that night which was the
15th of May, 1833,
Q Anybody stop you on the way to Mismit? A Yes, sir,
I think that speed cop stopped us on the way; he rode up by
the car with us in, and he blqwed the siren, and Captain J.T,
Williams told him he wss getting away with five negroes from a
mob, and he told him to go zhead. S0 we goes into Miami Jail:;
they kept us there that night and on the 16th, I think somewhere
along about 12 or 1.30 they came over and carried up back to
Broward County Jall. After they took us back to Broward County
Jall they resumed beating of us agsin.
Q Tell what happened to you? A They resumed beating me.
@ Where were you taken when they first brought you basck?
A They took me back to the same cell they took me out
of on londay night.
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€& Put anybody in there with you? A No, sir, I was
in there alone that time, on the fourth fléor, Then they took .
me out and began beating me again.

Q Tell the Court and jury who all got you and who bear
you? A It was Ceptain J.T. Williams.

Q@ Who come and got you? A Mr. Harshall the Jjailer come
and got'me from the ecell every time I was taken out, and sc¢ they
come and got me again and began to beat me right on.

Q@ Where 4id they take you? A They took me into the
room where they hed this 1little cot; there wasn't any one staying
There at that time, it was sald to be Mr. Maershall's guarters,
but he wasn't staying there the time in thet roonm they was beating
us. And fhey began to beat me, try to make me untruthfully say
I knew something about the death of this man, when I said I was
innocent of it. And so during that evening some one, I think
it was Carnel Rone - not Carmel, but it was another one of the
Rone boys, told me that Frank Manuel sné Mack Little had made a
confession to taking the 1life of this man that I am accused of
end being tried for today, end he said that Frank Manuel and lisok
Little involved me in the eage, and I told him I didn't know this
Mack Little, end Frank Manuel hadn't even seen me afier that
Sunday night they put me in priéon, 20 on Wednesday morning, which
was May 17, it ceme out in the peper that Frank Manuel and
Mack Little had made a confession of this case. |

& You see it in the paper? A Yss, sir, I read it myself,

Q .In what paper? A I don't know; I think it was the
Lauderdale Morning News,

Q@ Where did'you'get the ~paper from? A From gome of
the boys teking the psper there that time. So that Wednesday they
take me out and begin to beat me again, trying to make me say I
know something about.the death of this man. And I tola Captain
J:T. Williams and Sheriff Walter Clark, if you will goup - to:

Pompano, I have witnésses thers that will tell you where T

was Saturday night, and he askszd me ¢

i

O give the witness name, ang

o
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I 4id so; and so he goes up to Pompano to see my witnesses -
and returns to Broward County Jail and sald we have ssen your
witnesses and they have told the same gtory you are telling
but we are not going to accept what they say. We told them they
had better let you go if they don't want to be in Jaill just
ag you are, or be in worser condition. So after they told me
that they commsnced beating me again,‘threatening to take.my
life or either turn me over to the mob else, and I told them,
I says "Captain d.To Williams, I am innocent of what you mens
have got me accused for; I have sent you out to see ny wite
nesses and they have told you where I wag Saturday night when
this crime was committed, but you continue to beat me.®

Now, gentlemen of the jury, after I have told the shepiff Just
where I was Saturday night, and these witnesses knew where I
was, then they continued to beat me throughout every day and
avery night. I 4idn't even know what sleep was, I had almost
forgot what sleep was to 2 man; when I was in the cell I was
in misery from where they beat me. I have s scar on ny hand
and this one on my head, and I have several bruises.

Q@ Show the bruises toc the jury? A This scar came here
on me by belng hit here by Captain J.T. Williams, that's where
he kicked me down, Xnocked me down on the floor; he kicked for
my head but I throwed my head to keep him from hitting me in the
eye, that's the cause of the two my on my head today. So every
dey they continued to beat me trying to maké me untruthfully say
I knew something sbout the case, when I told them I had witnesses
to prove where I was that night. Every night and day urtil the
21st morning of lay I was beaten by Captain J.7. Williams.

Q@ Do you know what happened on the night of the 20th:?

A Yes, sir. | |

Q@ Just when was the first time you was taken out and
questioned about it? A The first time that I was taken out thst
night I was taken out from'the cell where I was alone, I was

taken out in the bull pehe
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Q@ When had you been put back in the bull pen?

4 T had been put back in the bull pen, I don't recall
Just what day 1t was, he took me baek in the bull pen some time
after Frank Manuel had made a confession in this case. 8o that !
Saturday night Mr. Mzrshall he came down in the bull pen and
gets me about nine o'clock and he took me up on the fourth floor
of the jall, the rcom where they had usually beat me throughout
the week, took me up there and after getting in Captain J.7.
Willlams and Sherifr Clark, says %ain't you ready to confess
the truth.® I told them I had confessed the, truth throughout
the week and that I was innocent of what they was beaten me up
and threatened to take my life or either turn me over %o the mob.
They sald Ywell, you have kept us up all the week snd caused us
- to lose our sleep but we are not going to stay up another night
messing along with you,®

Q@ Which one of them told you that? A Well Captain

J.T. Williams and Sheriff Welter Clark tol me that I was either
going to confess the truth that Saturday night, May 20th, or
either I was going to be killed that night, they was going to
kill me or turn me over to this mob, I told them I was innocent
and it ﬁaﬁ been proved, but they wouldn't listen to me, and the
second time they took me and besat bie same as they dld the first
and the third. I think if I make no mistake Frank Manuel and Mack
Little was there the third time I was taken out that Saturday
night, they had these two boys out there, and Captain J.T.Williams
and Sheriff Walter Clark they told these boys to tell Just how
this crime was committed, and so these beys commenced tc swear
untruths on me, and so when I would go to spesk or say anything
why Captain Williams would make me hush, wouldn't admit me to say
- anything to these boys or contradict enything they sald against me.
And so I Just hushed because I knew good and well, Jjust like they

had beat me and EXHBRERIRE kept me up throughsut the week, they
would kill me just as they sald they was golng to do that night

uniess I did make 2z confegsion of the cage, and to that thirg

time - then they took me back to my cell and kept me there

e
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but a very few minutes. On the fourth time they take me out

and esk me the same thing, was I ready to confess znd tell the
truth. I told them I told the truth, all I could tell. So
Captain Williams began to beat and kick me and knock me about,
knock me on my knees and caused my knees %0 bleed, and then

he took his revolver from his pocket, he said he would rather
k11l me himself than let the mob have me. This man, the tears
was rolling from his eyes, he said he was golng to kill or else
do what he said he was going to do., I told him don't kill ne

or elther turn me over to this mob, I would say what he wented

me t0 -say, but I t0ld him a2t the same time I was innocent of 1%,
end it was against my will to say what he wanted me %0 say.
Gentlemen of the jury, if I had been guilty of what Captein J.T.
Williams and Sheriff Welter Clark and Captain Wright, Chief Naddox
had me accused of, and beaten me up throughout the wesk , if I
had made a free and voluntary confession of the case, 1 would have
made 1t on the first time they beat me, whlch was on Sunday night,
and it shows you my confession which I did make was not free and
voluntary, because they beat me throughout the week and kept me
up from iMonday night damtil Sunday night, which was from the 14th
to the 21st, and that's when I made the confession, or said just
what they wanted me to say. I have never made & confession. I
have never signed a confession to this. I have never ricked up a
pen to sign it; all I know I 2m innocent of it.

Q About what time of night was it they took you in
there with Franﬁ Manuel and Mack Little? A I don't know exactly
what time 1t was but 1t was getting very late in the night.

Q@ Was that the fourth time you were taken out that
night? A That was the third time.

Q@ When you finally &id say anything was it what Frank
Manuel and Mack Little had sald about you? A 1 don't know what
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he wanted me to say, but he wanted me to say I knew something about
the death of this man, that's what he wanted me to say.

Q You say.they were making acousations in there againet
you, Frank Mgnuel and Mack Little? A Yes, sir.

5] How long was it after that time before you were
finally taken back in there end sald you would tell what they
wanted you to say? & It was bul a very few minutes.

Q Wes it nesr daylight or neer midnight? A Yes, sir, 1t
was daylight, it was about 5.30 o'clock when I told them I would say
what they wanted me to say, because 1t was somewhere between 6 and 6.30
o'slock when Mr, Lewis F. Haire, the progecuting attorney, came up
there Lo take down what was sald.

Q _What d4id4 they do with you after that? A After they
told me to say what they wanted me to s8ay, Gaptain J.T. Willlams
just begun to prime me what I was to tell the prosecuting agttorney
when he come.

Q Then where did they take you? A Well, after they got
through questifig me they Jjust kept me there until he come.

@ Kept you in the same room? A In the same room,yes,sir.

Q Did anybody else mome in that room before Mr. Maire
came? A Not that I know, Lot of men was in there before he came in.

Q How &bout the other four boys? A Yes, sir, they was
brought in there.

Q@ You were the first one in that rocm? 4 I think I was
theé very first one in there becsuse I didn't go back to my cell
on the last time I was taken out |

Q@ Now how long after that was it you were taken in court?

A  That was on the 2lst; it was better than three weeks
before I wes taken down to court.

Q@ You mean more than three weeks before you were taken
down there for trizlt A Yes, sir.

Q Weren’t'you token down there for arraignment?

A Well they took me down there once to plead guilty

ag Captein J.T., Williams told me To dGe
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Q@ Well how long was that after this Sunday morning?
AT don't recall Just how long but it wasnit but a few days.

@ Now when you got down in the court that morning d4id you
piead guiltyt? A No, sir, I plead not guilty.

Q Hed you seen Captzin Willisms any from that time on
Sunday morning and the time you were taken into court?

A He was in the court room.

Q@ Had he come to the jsil to see you any time?

A Yes, sir, he come and told me he wanted me %0 plead
gullty before the Judge if I wanbted to live.

@ What did you tell him? A I told him I would, I told
him that in order to keep him from beatihg me up. He was killing me.

Q@ Now when you got in the court room you did not plead |
guilty? A I did not plead guilty, no, sir.

Q@ Now when you pleasd not gullty that day in epen courd
were you taken back tc your cell after that timet? A Yes, sir,

Q' That same day? A Yes, sir,

Q What cell were you put in the jail?

b

In the same cell I was ftaken out of.

And then you stayed thefe for some twe or three weeks
before you were tried? A Well I stayed in that cell T suppoge
it was not more than five dsys I reckon. After I wouldn't plead
guilty, Captein J.T. Williams came back and he took me back in the
same room that he had beaten me in, énd he asked me why didn't I
plead guilty., I told him I just didn't plead guilty because I
was lnnocent of what you men accuse me for, and I didn't want to
plead gullty before the Judge. He told Mr. Marshall they had
better toke me away from there before he killed me himsel?.

So that same night they took me then to Miami Jail for safe
keeping, and I stajed there I think it was two weeks until they
brought me back. |

& They took you from Broward County jall alonet

A They took me from Browerd County jail alone.

Q@ None of the rest of the boys were tzken down there

but you? A ¥Wo one but me,

13¢



=110

@ Who all wes there thet Sunday morning? A I don't know.

€ That Sundsy morning when they wzas supposed to take the
confession? A I don't know, but I know Sheriff Walter Clark,
Chief Maddox, R.H. Helton, and a lot of other men.

Q And Captaln Williems? A Gaptéin Willliams, he was there.

Q@ Why 4didn't you say sdmething to these gentlemen that were
there that time sbout 6.30, whenever it was this statement was taken?

A Well it was because Qaptain J.T. Williams during the %time
he was beating me, he t0ld me if I didn't make the confessiocn, say |
whet he wanted me %o say; he would shoot me and throw me out the
window and swear he shot me as I jumped to run.

@ Had you slept any that night? A Not that night and I
hadn't slept but a very little bit throughout the week., I had
almost forgot the use of sleep.-

Q@ You know whether Frank Manuel or Mack Little were ever
put on triel in this case? A Mack Little he wes put on the stand,
| Q Were they ever put on trizl? A No, they never was on
trial. They Jjust confessed but they are free today. They have
never been on trisl,

CROSS EXAMINATION
BY MR. SALISBURY:

Q You were arrested at the same time that Walter and Jack
Willismson were arrested? A Yes, sir.

Q You were living with them? A Yes, sir, 1iving with
Walter Woodward.

@ You had been knowing them a long time? A I had been
knowing Walter for more than three or four months.

Q@ Who do you say arrested yout? A Well, Chief lMaddox,
Sheriff Walter Clark, Mr. Robert Clark, Mr. R.H.Helton, I recognized
those, and Mr. Dick Goodrich, he was there alsc,

Q@ Was Sherlff Walter (Clark along that night?

A Yes, sir, he was along that night.

Joch
G
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@ Now you say they told you that night there was é mob
after you? A Yes, sir, that's what they told me. I asked thenm
what they wanted me for snd they toldme if I messed around there
long I would find out.

€@ They didn't %ell you there was any mob after yocu thisg
Sunday morning? A I had been threatened about the mob through-
out the week,

Q@ I believe you testified that Ceptain Williams or they
beat you throughout the weekj A Yes, sir, Ceptein J.T.Williams.

& Was he the one that best you every time? A Every time
I was beat except Sunday night, when Chief Meddox and Mr . Virgil
Wright beat me.

Q Was that the Sunday night you were arrested? A Yes, sir.

Q@ All the balance of the week you were iy the'Browarﬁ
County J}ail Captain Wiliiams beat yout A In the presence of
Sheriff Walter Clark.

Q@ Was that all night long? A Well he beat me a good
blt every night and day.

A You say Virgil Wright beat you on that Monday?

A No, sir, on Sundsy night,

@ On the Sunday night you were arrested? A& Yes, sir,

Q@ And Captain Williams was the-one that beat you the
balance of the week? A Yes, sir.

& How many'times did GCaptain Wililams take you out of
your cell on Saturday night and Sunday morning before you méﬁe your
confession? A I was taken out four times.

Q How long did he keep you out at a time?

A I don't know exactly how iong. '

Q@ How long would you guess? A T don't have noc guess
because I dldnt?t have any timepiece, but I only know he Xept me
out but a very short while.

€@ A very short while? A Yes, sir.

Q@ Didn't beat you 1ong at a time? A Not long at a time

because if they had beat me 1ong at a timé they couldn't have kept
on.
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@ You remember testifying two previous'times in thig case,
once when you were placed on trial on June 1ig, 1833, in Broward
County, you reﬁember testifying? A Yes, sir, I remember testifying,

€ You rememberp testifyiﬁg at the same pPlace in Browarg
| Gounty February 21, 18357 4 Yes, sir,

Q@ You remember ydur testimony you gave in both of those
cases? A Yes, sir, I remember well, |

' @ I will gek you 1if you recall when you were tried in

Browara County on June 12, 1933, when Mr. Maire asked You the

at Tirst? (a) T denied about what the man told me te do,yes, sir,
(Q) Ané when the reest of the boys went up there and admitteg it |
why you had to 4o it? (A) The People didn't know exactly how

1% was until I come down and tolg it myself. (Q) If you wanteq

to deny it why dia Jou wait 11 week before yon told the truth sbout
187 {4) I was orf one day and I didn't teli i1t beczuse Walter told
e if I told he would kill pe,» You remembep those questions?

A No, 8ir, I donft remember that. _

MR. GATTS: I want %o objeot %o Thls.  Counsel for the State 1g

asking questions that were bropounded to thig witness

THE COURT: ObJection overruled,
@ Now, Izell, you say that Cgptain Williams took You out

four times, you remember distinctlya on Saturday night before_you

Jailer tock'me out,
Q@ Captsin Williams wgg the one that beat you? 3 Yes, sir,
@ He was the one that beat you evef’y time?

7 A Every time I was taken out, with the €Xception of lionday
the 15th of May.
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@ That was the beginning of this week of beatings?

A Yes, sir, |

Q& Any of these other boys sitting here with you at the
time Captain Williams would take you out? A No, sir, when I was
taken out I was alone, with the exception of the fourth time I
was carried out and told them I would say what they wanted me to
say. 8o then they bring the three boys in.

Q You say you were only taken out for a little time Satur-
day night before you made the confession Sunday, for a short
pericd of time? A Yes, slr, I was taken out a chort period of
time until that Saturday night, could have been ten or fifteen
minutes, I don't know how iong I stayed ocut.

Q@ Could it have been an hour? A No, sir, I don't believe
it could have been an hour, |

Q@ You remember testifying in this case February 21, 1935,
in Broward County? A Yes, sir.

Q I will ask you if you remember this question, I will
ask you 1f you recall these questions being asked by NMr. Maire
end giving the fellowing answers: “When 4aid yar filrst see Captain
Williams that week? (A) He was here the whole week, Every time
I was carried out he was here. (Q) Well was that at night?

(A ) Night and dey. (Q) Captain Williams carried you out at night?
(A) Yes, he was there; every time I was carried out he wsas there.
(Q) Now getting back to this Saturday night, ey 20, 1953, what
time of night 41d you see Captain Williams? (A) A1l night long.
(Q) Well, what time the first part of the night? (A) First part
of the night, yes, sir, from Ssturday night until Sunday morning.
(Q) Well you don't mean now you saw him - he wasn't with you all
the time? (A) A1l night long, yes, sir.? You remember those
guestions and giving the followlng answers? 4 Yes, sir. |

G Is that true or untrue? A Capteln J.T. Williems was
with me throughout the week, with the exception of Monday night.

Q I am asking about this Saturday night?

A That Saturday night he was there all night long.
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Q What do you mean by telling the jury when he toock you
out on the fourth time 1t was fifteen minutes - could it have been
all night? A WNo, sir,‘Iﬂnouldn’t have besn out there all night.

Q Then this testimony that I have Just read ang the answers
you gave, is that true or untrue? A4 "He was there with me throughout
the night, .

@ Now you want to say he was with you throughout the night?

A He was, and thatls what I have been testifying to in
every trial, and it is true,

@ You don't mean tc tell this Jury now that Captain Williams
on this Saturday night that you testified to on February 21,1935,
that Captain Willisnms only tecok you out four times for ten or
fifteen minutes at a time -~ A He didn't take me out; ¥r. Marshall
took me ocut. He beat me four times during the night,

& Did he beat you all night long? A He best me each tinme
I was ealled out.

Q@ And fifteen minutes at sz time, 211 night long?

A  He beat me each time I was carried out with the exception-
0f the time he was questioning me, when he was trying to make me say
I knew about the crime.

Q@ I will zek you if yoﬁ recall this gquestion being asked you:
“You mean that - well, 413 you see him a%t ten otcleck that night?

(A)  Ten o'clock that night. {Q) See him at 11 o'zlock? (A) Yes,sir,
I seen him then. The only time I didn't see Captain Willisms that
night 1s when they carried me back to the cell to bring some of the
other boys out.® You remember that? A Thstls right; I couldn't
.see him when I was in the cell, because he stay in the room during

the time.

8 But you ﬂid see him when he had you all night long Saturday
night? A Every time he woulg bring me out in this room I gaw
Ceptain Williams, |

Q@ I will ask you if at the same time snd place, February 21,
1935, you recall the following questions asked you and giving the

following answers: "Well Judge Tddder asked You when he wenit to
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senfence you if you had made these confessions freely and volun-
Tarilyt (A) Well, if he d1d I don't remember, {Q) On yes:

he asked you didn't he that he wanted to know if anybody had
bothered you or forced you —— (A} The prosecuting attorney, he
agked me that that morning. (Q) And you told him, no?

{A) Yes, sir.® You remember those questions and giving those
enswers? A I told the Judge I had been beat,

Q@ I am asking you if you remember the questions being
asked you? A I don't remember the Judge asking me had I been
beat or made a free and voluntery confession.

Q@ You remember the prosecuting attorney asked you
thet morning and you said no, you had not been beaten?

A I remember the prosecuting attorney questioning ne
but I don't recall just what he ssaid,

Q@ And you can't recall Just what you answered$ |

A No, sir, because what I said‘n Captain Williams xx%® he
sald that, because they was going to kill me, so I forgot what he
told me to say.

Q@ You recall every single thing Captain Williams told you,
don't you? A No, sir, I don't, because what he told me to say
it was untrue and T can't remember,

Q@ You remember encugh though to get up in this court room
and reecite what Captain Williams had %o0l4 you to say and what was
Yaken down here in your confession? A WNo, sir, during the time
the prosecuting attorney wes there; Mr, Meire was questioning me
that morning, I would forget what Cepitain Williams had told me to
say, then he would tell the prosecuting attorney just what %o
say, as 1f it was me talking to him, and the prosecuting attorney
told Mr, Williamg ®will you please stop interrupting me until T
get through questioning him,*

@ Do you mean to tell this Jury that lr, Méire, the
State attorney, lst Mr. Willlams tell him what to put down in the
confession? A He did until Mr. Meire interrupted,
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Q@ You recall when you were taken before ¥r, Maire he
asked you this on May 2lst: “Your name is Izell Chambersj (4)
Yes, sir. (Q) Do you want to tell about the case involving the
holdup of lir. Darcey at Pompano on Ssturday May 13th, 1933%

(A) Yes, sir. {(Q) What you are golng to say you are going to |
sey it because you went to say it and not because anybody has
beat you or abused or hurt you or snything? (4) No, sir, they
haven's. (@) In order tc get you to make a statement has anybody
promised you anything, any reward or favor? {A) No, sir,

{(Q) Nobody has mistreated you, beaten youlor abuged you in order
to induce you to meke a statement? (A) No, sir. (Q) 4And
whatever statement you make you are meking it of your own free
will and accord, volunterily and of your own free will? (A)

Yes, sir.® You remember Mr. Maire, sitting here, asking you
those queétions and you giving those answers to Mr. Maire?

A He asked me a lot of questions, and thatls the first
time I ever been in a court house or Jail; I don't remember now
what he said. I know he questioned me.

Q You don't remember what you answered?

A No, sir, I don't remenmber.

tell you to

@ Did Captain Williams kwpmtm tell Mr. Maire that people
hadn't beat you? A Yes, sir, he told me to tell them just what
he wanted me to say.

Q@ You are sure that Captsln Williams t0ld you to say that?

A Yes, sir. |

Q What else did he tell you to ssy? A I don't know, but
he just told me to tell Mr. Malre just what he wanted me %0 say.

@ And did he relate to you what he wanted you to Say?

A He hed primed me what to tell Mr. Maire before he came in.

Q Did he teil you to tell Mr. Maire you had helped hold
up Mr. Darcey? A I don't think he told me that, but he told me --

MR, CATTS: Object,
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Q@ Did he tell you to tell Mr. Maire that he hadn't beaten
you 7 A He told me I better not tell Mr. Maire he hzd beat me,
or either the jury, if I 41d I wouldn't live.

8 When did he tell you thet? A He told me ﬁhe game time he
was telling me what to tell Mr, Maire. _ |

@ That was when? A On the 21lst morning of iay, 1933.

Q@ Was that the first time? A No, sir, he t0ld me I had -
better not tell it throughout the night when he was telling me
vhat to say, if I told I was either beat or forced to say any-
thing they would kill me or turn me over to the hands of the mob.

Q@ This you say was Saturday night? A Yes, sir, it wasoh
the 21st moraning of May, which was on Sunday morning.

Q@ Do you recall the date that you made this confession
before Mr. Maire? A Yes, sir,

Q VWhat date was 1t? A On the 21st morning of May.

Q@ You remember ﬁhaf? A Yes, sir.

Q You remember the date that you were tried before the
Jury down before Judge Tedder in Browsrd County? A I remember
when I went on the stand. | |
Before a Jury? A Yes, sir.

Looked Just like this jury, twelve men?
There was twelve men, yes, sir._
You remember that date? A Yes, sir,

That was whent A It was on the 12th of June, 1933.

& o o koo o

Did Captalin Willliams or the Sheriff or anybody else beat
you at any time from the time you made your confession in May up
to June 12, 19357 A Well from the time that I had made the cone
fession until the 12th of June, they keep me in Miami Jail until
thet date, and during the time I was down there in Miaml jail
Sheriff Walter Clark and Mr, Virgll Wright cams down there to see
me, while beiﬁg there they told me I better not get up on the
stand on the 12th of June and say I was beat and forced to say
what I did say, 1f I did I wouldn't 1live to get out of the court

house, they would kill me. Also Captain Williams he came down
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to Miami znd visited me down there, and he told me the same thing
thet Captein Wright and Sheriff (lsrk told me.

@ You mean that's why you didn't say anything on the 12th
of June when you were tried? A Yes, sir, because they salid they
would kill me, and that's just what they said.

Q% As I understand, you are telling the jury the reason
that you let that périod of'time elapse from the 21st of May
until the 12th of June; I believe you said you were in Miami
Jall? A Yes, sir

@ And the reason you still didn't tell Judge Tedder,
you still didn't tell your attorney and you still didn't tell
the jury, was because Sheriff Glarl:s Captain Wiliiame and some-
body else came down to Miami and told you if you dld you
wouldn't get out of the court house alive in Broward County?

A I told this man what ithey said that was egppointed by
the court to represent me, I told him that I had not been treated
right, I had been forced to say what I said, and on my last trial
in February this lawyer got up on the stand and said I didn't
tell him énything, Mr; Griffis I believe is his neme. He denied
I had told him anything. The only thing this man told me, he
told me to get up there, to Just get up before the Judge and tell
the Judge I was guilty, he tried to get me to plead guilty %o
alding and abetting, and I told him I didn't want to: and he
told me to get up and plead gullty to being accessory 4o the fact,
&nd I told him I didntt know what that was, and why would I plead
guilty., I think he was a very poor lawyer,

€& Well d4id you 28 a matter of fact attempt to tell the
Judge, or attempt to tell the Jury at your trizl on June fellowling
the time you made the confession, that anybody beat you or laid a
hand on yout? A Did I attempt to tell him?

Q_ Yes. Or,on the contraery, didn't you sey they hadglty

A Well, that's why I say I &ldn't have 2 trial because

1f T have 2 triasl I would ‘have free privilege to tell what happened
to me throughout the week,
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Q@ Didn?t you get on the stand and teatify When_you
were tried in June, after the following May that you made the
confession? A Beg your pardon?

@ Were you permitted %o testify on the stand; you
testified before the Judge? A fes, sir, I was permitted to
get on the stand, |

Q@ When you got on the stand did you attempt to say you
had been beaten when you had given that confession before Mr.
lialre? A No, sir, I 6id not. They said if I told it they
would kill me.

@ Turn arcund. Where did you get that scar on the back
of your neck? A That scar was put on hme before I got in prison.
They didn't dc that to you? A No, sir.

Let's gsee the scar they did? A That scer right thers.
Whet did they do that with? A4 I was kicked there.
Wasn't cut there? A No, sir, I wasnit cut,

Thet's from a kick? A Yes, sir, from a kick.

FoRF > B S I I > S >

Wnat's that on the back on the back of your neck?

A That's from a cut.
MR. CATTS: Objlect tec that guestion.
THE COURT: Objection overruled.

Q@ DNow let's get back o Seturday night before Sunday
when the confesslion was made. I want to find out now how many
times you were taken out; as I remember it was four? A Yes, sir,

Q@ Now ean you recell about how long at a timé ¥you were
kept out by Captain Williams those four times on Saturdey night,
before Sundey morning you made the confession? A I didn'+ have
a timepiece, I don't know just how long.

€@ Well could you judge how long?

& I might make = mistzke on it.

@ Was it all night long like you sald -~ you recollect this
Testimony taken in the other caset A Yes, sir.

Q Was it all night long? A I couldn't have stayed cut all
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night long before being taksen back te my cell., I mean I was
carried out throughout the night.
Q@ That was before you made this confession before Mr.
Meire? A4 i was taken out three times before that,
| Q@ Now when you were taken down in the court room
when you sald you refused to pléa& gullity;: you recsll that
time? A VWhen I was tzken down to plead guilty?®
Q@ Yes, and you refused to, and you piead nct guilty?
Yes, sir.

A
Q Wesn'®t Captein Williams in the court room? A Yes,sir,
Q

Wesn's Sheriff Clark in the court room? A Yes, sir.

Q@ You weren!t afraid then? A Yes, sir,‘thatss the

reason I didn't even plead gullty, T didn't plead gullty because =--

Q@ Didn't you just tell this Jjury they would do all
these things to you if you didn’t plead guilty? A Yes, sir.
& But nevertheless you plead not guilty?

A I plead not guilty. |
& Now why was that; did you lose your fear of
Captain Williams? A No, sir, I still had the same fear, will

always have that fear.

& Then why did you change your mind and plead not guilty?

A Hhe reason was because they was not beating me at
that time, but they did say they would kill me if I didn't plead
guilty before the Judge.

Q@ Didn't you Jjust tell the Jjury before you went down
to the court room Captain Williams came up to your cell and made
these threats, and tolé you to stick to your story of being
guilty? A Yes, sir, he did, but I did not,

Q@ You had lost your feasr of Gaptaln Willlams?®

A No, sir, I still had the fear and will mlways have it.

€@ I will ask you if you remember on the last trial of
This case in Februsry, 1935, the followlng questions belng ascked
you and the followlng answers being given: #Was Caeptain Williams

in the court room that morring when you were tried? {A) Yes, sir,
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he was in the court rcom ﬁhen 1 was tried. (Q)} Where was he
slttingy (A) I diremember where he was sitting at. (Q) Was he
sltting on the bench or among the officers? (A} He was on the
seat when they called him to the stand; I remember seelng him on
the stand. (Q) Did you know he was in the eourt room when you
were being tried? (A) No, sir, I didn't know it until he came
up on the stand. (G¥% Well you knew it then, didn't yous {A} Yes,
sir, I knew it then, but I had already been called upon the stand
and went down.® You h&d already testified by the time you
saw Captain Williams in the court room? A The day I was tried
They had put me in s padded cell, and Gaptain Williams eame up
there right in front of the cell that morning and told me not
to forget what he hag teld me to say en the stand. I had seen
him before I was taken down to court that day.

@ Now I want to get back again to Saturday night
and see if I ean refresh your Bemory sbout how long a time you
were out with Ceptain Williams. I ask you if you remember the -
last time you testified on the trial of this ease in February of
last year in Broward County: "What time dig you ssy they first
took you out of your cell? (A) I was out all night., (Q) Didn't
you tell your counsel that they had you out at 10 olclocky Yy
I was out at that time, yes, sir. (@) Do you think they had you
out as early as.Q oteclock? {A) Nine o'elock that Saturday night?
(Q) Yes? JA) Nine ofclock that Saturday night I was cut."
MR. CATTS: ObJect to the repetition. He has already asked that.
THE COURT: Objection overruled,
WITNESS: Yes, sir, I told him I wes taken out about nine otfclock
that night, and I told 1t in every statement I mode on the staznd.

Q Were you alsc taken out at ten o'eclock?

A I wa.s taken out throughout the night,

Q Were you taken out at eleven ofclock?

A I was taken out throughout the night,

Q Were you taken out st twelve ofclock? A I wag taken
cut throughout the night, four times during that time,

& You know Mack Little? & Yes, sir.
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e And Frenk Manuel? A4 Yes, sir,

Q@ You ever hed any trouble with these two boys?

A Never had any trouble with them in my life. I only
saw liack Little when I saw him in jail.

Q@ You hasve known him since then? A No, sir, I den't
know him now, I only just have seen him a good bit of times.

Q@ You know him by slght? A Yes,sir, by sight.

{Witness excused)

Recess Five Minutes,

CHARLES H. GORDON, being first duly sworn by the Clerk,
testified on behslf of the petitioners as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR, CATTS:

& Your name is Charles H. Gordon? A Yes, sir.

@ What official position, if any, do you hold in Broward
County, Florida? A Deputy Clerk in the Clerk?s office., I handle
8ll the legal Wdrk, criminal jJury trizls, etc.

€ How long have you been Deputy Clerk in Browasrd County?

A Eleven years

Q@ Do you know one Captain J.T. Williams, a former convict
guard that testified in these cases down in Broward County, by
sight? A T know a man by that name, that I understeod to be J.T.
Williams, a conviect foreman, or foremsn of g convict camp, something
like that,

@ He testified@ in thege particular cases? A I can't recall,
we have been in so many of these trials that I don't remember, but
I think perhaps he was in the first one, while T am not sure.

@ Will you please describe to tpis Jury the appearance of

that man, as well ag you remember, and what size man, his appearsnce

in general, and anything else that you know of his lookg?
A Well, I didn’t pey much attention to him, but he seemed

to be a man perhaps forty or forty five years 01d - of course that's

guess work - g reascnably large fellow, well proportioned, ang I
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Suppose wouldweigh 200 or 225 pourmis., He représented or
appeared like he was or had s fleld position in charge of a
convict crew, and alsc I think he had s couple of blood hounds
that he so0ld later to the County.

Q@ Did he take the blocd hounds with him?

A No, I think Browsrd County bought them at the time.
I don't recsll,

Q@ Just what do you mean he appeared to have a field

e

Job of a conviet cemp, Jjust explain that to the Jury? L
A Well I understood he was foremen 2nd had been with
the S8tate road department perhaps several years, and had been
located wup in this County, perheps west of Boynton or Delray,
and he looked like he would be well suited for such a positiocn,
4 You mean by that he was & man of temper or harsh --
MR, SALISBURY:. Object on the ground it calls for the conclusion
of the witness, snd has nothing to do wilth the issues
involved in thisg hearing, |
Q Just‘explain to the jury from anything you know or
thet you saw of him, the type of man he was, Mfg Gordon?
MR, SALISBURY: Same obJection,
THE COURT: Hzs anj effort been made to subpoena him?
IR, SALISBURY: He hés been subpoenaed by both sides.
THE COURT: He is not here,
MR. SALISBURY: We have been unable to locate him anywhere,
THE COURT: Objection sustainead,
MR. SALISBURY: No duestions.

(Witness excused)

PETITIOKERS REST,
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ELBERT B. GRIFFIS, being first duly sworn by the Clerk,
testifiedion,bshalf‘af}the State as follows:
DIRECT EXAMINATION
BY MR. MAIRE: | |
§ Will you please state your name? A Elbert B.Griffis

Where do you live? A TFort Laudersale, Florida.
What iIs your bccupation or profession?

%ﬁﬁerney at law.

How long have you been an attorney at law?

About eleven;yea;s I have been practicing.

- How long have you been. practicing in Fort Lauderdale?

b o o P e O

Eleven years.

Do. geu remember representing any of the petitioners

&

in this ease‘at the original trial? A Yes, sir.
4 Whe? A I represented Izell Chambers and Charlie Davise
g Prior to the time they were arraigned did.you as such
attorney have any consultstion with your clients? A I did,
@ You femember how many %imes? 4 Twice, |
G Who was present when you talked to them? A At the
first conference there was no one present that was close enough
that they could hear what we were talking of but myself and the
particular defendant that I was talking to; I telked %o them
separately.
@ TVWas Captein Williems present where he could hear what
was said? A No one could hear what was said.
o Except you and your client? A Except me and the client.
g Did you discuss the case with them? A4 I did.
§ Was anything said at fthat time about a confession?

MR, CATTS: ‘Objeet to that on the ground that any communication
between this attorney and any client is a privileged com-
municatioﬁ. - The second ground that we want to raise
and get it in the record some place ~ counsel haﬁ‘not
asked the question yet, but I think it is the proper time
to do it - there is nothing of record in the case %o show

this attorney was ever appeinted by any court to represent
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the petitioners, nothing in this record any place to

show this atbtorney was ever appointed by any gourt

to represent these petitioners.

TEE GOURT: Have not each of these petitioners already testi-
fied as to their conversation with Mr. Griffis and Mr.
Mather?

MR, CATTS: For the purpose of the record only, we would like

| at this time to have the fact established in this case
before this jury, that the record does disclose - the
Court has the record before him - that there has never
been an order which the statute requires %o be entered
by the Court, appointing a lawyer to represent either
of these defendants in the capital case in which they
were before the courte.

THE COURT: Regerdless of the faet that he did act as counsel

| for the defendants; not that he d4idn't act as counsel,
but he wasn't appointed by the court?

MR. CATTS: Yes, sir, he wasn't appointed by the court.

THE COURT: Objection overruled. You may proceed.

(Quastion repeated) A Yes.

Q State what one and who you were talking to?

A Well, I talked to each one of the defendants separate-
ly, and I made the statement to each of them that I understood
that the State elaimed to have confessions from each one of them.

Q Did they make any statement then® A Well, I =mzmkstated
%o them, eadh one of them, that if those confessions had been
forced by any threats, they had been beaten or they had been
promised anything, that I wanted to know it at that time. Shall
T state what they said, if your Homor please?

THE COURT: If there is no objection.

MR, CATTS: He objeet on the ground he has never been.appointed
by the court to represent them, and on the ground it is
privileged.

THE CQURT: Objection overruled.
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WITNESS: Each one of them stated to me they had not been
promised anything, neither had they been forced or tﬁreatened
or in any way coerced or compelled to make a confession.
4 Did you talk with them at any subsequent time, that
is, before they were faken to court room to be arraigned - just
a moment, did you tell them what your connection with the case was?
A Yes, sir, I told each one of them that the eourt had
appointed me to represent them, and I also asked them if they
bad ather.counsel,_or intended to get other counsel; that was
before they were taken to the court room to be arraigned. After
they were taken into the court room there was something said about
some of them wanted to plesd guilty, and at thatiuiime, with the
permission of the court, we took them, Mr. Mather, who represented
the other two defendsnts , and myself, we took them into a room
ad joining the court room which they used as a witness room, and
out of the presence of everybody else, we went into the gquestion
of the advisability of whether they should enter pleas of guilty
or not guilty at that time. I told the two I was representing,
as near as I could, what in my opinion would Dbe the effect of
their plea. I explained to them as near as I could see the
advantage or disadvantage perhaps of entering the plea of gulilty
or not guilty. I explained to them also very fully that if any
one had promised them snything, or threatened them, or in any
other way to get them to plead guilty, that they must not plead
guilty om thet account. 1 speeially stressed this point, that
if any one had t0ld them they would use their influence with
the court to get him to lighten their sentence or punishment in
any way that they must mot rely - I told them first they could
not depend on what was told because it would probébly be by
officers who were prosecuting officers of the court, and, second,
that the Iudge'would not listen to them, anyway they never would
be permitted to talk to the Judge. Immedisately after that --
- I will go back a little bit. I told them as far as pleading

guilty or not guilty was concerned that I couldn'% advise tgem,
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and after I had told them what the effeet would be, that it was
up to them. I explained %o them that they were each one entitled
to a trial by jury. Then after this conference we went into the
court room, at which time pleas of not guilty were entered by
both of the defendants that I represented. That, as I remempber,
was about the 24%th or 2b6th of May; the triel was set for about
somewhere between the 10th and 15th of June., I talked to them
afterwards as to whether they had any witnesses, whether any .
one knew ahything about the case, and if they wanted to summon
any of them; they said they didn't. I believe Charlie Davis
said something sbout he might want tocommunicate with his father
or some reiative, and I told him to let me know about that. But
each one said there were ho witnesses and nobody knew anything
about the case. I had ne information or knowledge of anybody
that could testify to anything of value to the defendants,
Then I was over there another time, I saw Izell Chambers and
Gharlie Devis. Then one day the Sheriff came by and said that
Charlie Davis wanted me to come over and talk %o him, The
Sheriff said he thought Charlie Davis wanbed to change his plesa.
I went over at that time and talked to him again, and I cautioned
him very esrefully against listening to any promises that anybody
might have made with reference to getting him %o enter the plea
of guilty, that is, changing the plea whieh had previously been
entered. He told me at that time he had definitely made up his
mind he wanted to change his plea, and give as his reason that
he thought that the Judge would be more lenient than the jury
would. Well of course you understand that the way I saw it,
that having these confessions and also understanding there were
no eorroborating circumstances, that it‘was a question which I
couldn't answer, as to whether the Judge would be more lenient
than the jury, and his judgment on.that I thought was as good
as mine; I thought so at the time. Consequently, at the time
the case was set for trial, and upoﬁ his express request, I

gsked the Court to chenge the plea of not guilty 1o the plea of
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gailty. Of course Izell Chambers went to trial on that day.

Q Were they advised of their constitutional rights by
Judge Tedder at the time ikxix they were arraigned?

A Yes, Judge Tedder advised them of their rights.

MR, CATTS:  Object to that.
THE COURT: Objeetion sustained.

§ Did you as their counsel advise them of their con=-

before '
stitutional rights/arraigning? 4 T also stated that and
that they had a right to %trial by Jjury.

Q@ Did you see any signs of fresh scars on the body
of either of them? A No, sir, I did not.

Q AV any time? A HNo.

CROSS EXAMINATION
BY MR. CATTS:

q Did you ever have any talk with either of these bogs
that you now represented before the day on which they to be
arraigned? A No.

@ TWhat time of day were they actually arraigned?®

A T couldn't say, but judging from the usual procedure,

I would say it was some time after eleven o'cleek.
THE COURT: Does the record show that date?
MR, CATTS: Yes, sir,'the record shows the date.
THE COURT: What was it?
MR. MAIRE: May 24, 1933. It doesn't state the time but 1%

was ten o'eloek, 1 am sure, Wednesday, May 24,

% TWhat time on that day did you first talk to either
of these petitioners, and where? 4 As near as 1 ecan remember,
it was about nine o'clock. The ecourt usually begins ab abéut
9.30. As I remember I got there some half hour before the court
usually opens in order %to get a chance to talk to these men.

As I recall, Judge Tedder notified me the afternoon before of

the fact I had been appointed.



§ State the fact of that notification? A Judge Tedder,
T don't know whether he was on his way up town or on his way
back from up town, back to the court house, but he came by the
office. At that time my office was on indrews Avenue, second
floor up, near the river. As I remember I had started up the
stairs as Judge Tedder came along the sidewalk and called me,
and I beliéve we stopped on the sidewalk there and talked.

¢ And what did Judge Tedder say at that time about the
case? A Judge Tedder t0ld me that he had appointed me to

defend twd of the defendants.

Q Tell you which two? A I can't remember, Mr. Catts,
but I have a hazy recollection he said he didn't remember which
ones he had designated me to represent, but I cogld find out
from the z=hEzkx clerk.

4 How 4id you find out which two you were to represent?

A As I remember, he said I could find out from the
clerk of the céurt, or from somebody, it was the clerk I believe.

@ Did you ever ask the eclerk who you would represent?

_ A As I remember, I inquired the next morning of Mr.
Charles Gordon, the deputy clerk, before I went upstairs £0 see
these prisomers, and he told me the names‘of the ones I representeds
You understand this has been three or three and a half years,

§ Now, as a matter of fact don't you know the record
down there don't show that you were ever appointed?

4 I don't know that.

Q Have you ever made an examination of the record?

A No, I haven't.

@ To determiﬁe that faet? A VHe; in fact when you
mentioned it this morning was the first time T didn't know the
record didn't show it.

4 Then on the morning on whieh they were to be arraigned

which one 4id you talk to first? 4 I can't remember, lr. Catts,
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& Mr. Griffis, did you say the first time you talked
to these boys, did you talk to them alone? A I will tell you
where I talked +to them. There is a corrider running from
the jail into the Cireuit Court room. These prisoners were
brought out of the jail, and were brought up to the door-of the
¢ourt Toom, and then I called each one of these prisoners off
by himself,; those twe I represented, to the other end of the
corrider, out of the hearing of the officers, who had other
poisoners in charge near the door of the court room.

& I belleve you testified a few minutes ago that after
the arrailgnment day on which both the defendants that you represent-
ed pleaded not guilty, that word was brought you by the sheriff
that one of them wished to change his plea? A That's right.

2 I will ask you to state to the Court and jury if at
that ¥k same time Captain_Williams accompanied Sheriff Clark?

A I believe that he did. I think that®s the first time

that I met Captain Williams, and I was introdueed to him at
that time. I didn't Ehow who the man was and I didn't know
what connection he had with the case. He was with Sheriff Clarke.

% Had you from the time these boys were arraigned until
the day they sent you wor#, or word was brought to you by the
Sheriff and Géptain Williems they wished to change their plea,
hed you in that interim talked with either of these boys?

4 I don't believe I had because that was just a few
days afterwar&s.r

Q Then of your own knowledge you don't know of anything
that happened to this boy during the interim that caused him to
want to change his plea?® A Ho.

¢ When Izell Chambers was tried did you make an argument
to the jury? A I made a short argument, and about the only
argument I could mske. My srgument was based upon --

4 I didnt*t ask you thaty A Pardon me.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR, MAIRE:

4] I show you at this time a transecript of the proceed-
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ings and a certified copy of the minutes of the Circuit Court,
page 459. Will you examine that please, sir? {(Witness examines)
| & Does that show who you were appointed to represent?

A it seems to.
¥R, MATRE: I want to offer that in evidence at this time.

THE CCURT: Just stipulate and put it in the record.

MR, CATTS: I stipulate that portion of the record speaks the
truth of what happened there that morning. I want to
stipulgte the same thing with regsrd to Mr, Mather.

I would like to do this, I would like to stipulate to

put the whole of'the record in this case in, We would

have to put the record in to show there is absence of

'any appointing.

& After you were told that Charlie Davis wanted to
change his plea, did you confer with him? A Yes, sir, I went
over there and talked %o him quite a while.

& Did he make any statement to you at that time as to
why he wanted to change it? A Nothing except that he thought
the Judge would be lighter on him than the jury would be.

§ Did he tell you he was beat or coerced or preomised
anything? A He didn't state that he had been promised anything
to get him to changé his plea. I went into that very carefully,
if he had been promised anything.

RECROSS EXAMINATION

BY MR. CATTS:

Q Mr. Griffis, down there ab the last trial of this
case that was held on the 2lst day of February, 1954, at that
time did you.know, wien you were vestifying before the Court
in this case, who you had represented by name? 4 As I recall,
. when the question was first asked - you see these names are all
together, they were all tried down there together, and at that
time I was doubtful as to one of their names. However, when I
looked the men over I could pick out the face of the maon I dia

represent.
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% You didn't know in your own mind the name of the

man you had représentéd in the first degree murder charge?

A If you will remember these men were all together
there.

R They are still altogether, aren't they?

A TYes, sir. A% the time I couldn't recall the names
because each man, his name was just as jimportant as the other.
When I locked at the men I knew who they were I think,

5 The question I asked you, did you know, in'the trial
of the ease at that time, the last trial in Broward County, the
names of the two men whom you had represented in the first degree
murder case? A Of course I knew Izell Chambers.

3 Did you know him by name? Did you $ell the court®
the names of the men you had represented? A TYes, sir.

Q And did you do that in this record? A Certainly I
dig, but I was doubtful whether Jack Williamson or Charlie Davis
was the name of the masn that I represented.

") You eame to the conclusioen at the last trial whieh
particular one it was by name and DY sight? & By looking at them.

4§ And you found his neme out &t that time before that
court down there im the last trial; you made up your mind
aefinitely'as to his neme at that time which was some iwo years
after the time you had represented him? A Yes, sir.

(Witness execused)
STIPULATION: It is stipulated between counsel for the
State and the petitioners that the certified copy of the
transeript of the record in the Broward County Circult

Court does not show the formal order appolnting counsel to

represent either of these petitioners (the defendants in

that court) was ever entered by the Circult Court of

Broward County .
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FRANK MANUEL, being first duly sworn by the Clerk, testifled

on behalf of the State as follows:

DIRECT EXAMINATION

BY MR. SALISBURY:

q
*
]

Stete your name. A Frank Manuel.
Where d¢ you live? A Pompano.

You remenmber the'time thet Mr. Darcey was robbed

and killed? A Yes, sir.

Q-

O o Fr o + o »

daye.

Dig the Sheriff's offiéers plck you up at that time?

No, eir, they picked me up that Sunday night.

Thet Sunday night right after Mr. Darcey was killed?
Yes, sir,

Did they eonfine you in the Broward Gounty‘jail?

Yes, sir.

How long were you in Jjail? A I was in there thirty two
During that periocd of thirty two days - first let me ask

you, do you know Mr, Walter (lark, the sheriffi A Yes, sir,

o » © ©

Q

Is this Mr. Clark sitting here? A Yess sir.
You know Captain Willisms? A 'Ies, sir.

You know Mr. Marshzll the jailer? A Yes, sir,
You know who Mr., Bob Clark is? A Yes; gir,

During the thirty twe days that you were confined in

Jail were you questioned by any of these officers I have Jjust

nemed regarding the death of Mr, Darceyt A Yes, sir.

Q
you were
A
Q
A

Q

During any time, that thirty two days pericd when
belng questioned, did they question you off znd on?
Yes, sir, they questioned me.

How long & time would you say they questioned you?

About Tifteen minutes.

During any of the time that they questioned you d4id

any of these officers I have named, or any other person in Broward

CGounty Jjail, beat you or threaten you? A No, sir.

Q
A

MR, ZIEGLER: Object to this testimony, it is ir

Do you know thess four defendants s81ltting over hsre?

Yes, sir.

glevant and
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immaterial tc the issues in this case.
THE COURT: You mean the last guestion or the one before?
¥R. ZIEGLER: The one before. |
THE COURT: Objection sustained., Answer stricken.

& You know these four deTendants sitting over here?

A Yes, sir Q Where 4id you see them? A In the jail
house. Q At the time you were éonfined? A Yes, sir.

Q TWhere were you confined in the Jall; where 414 they
keep you in the jail? & Well they kept me in the cell.

Q Whers in relation to these four defendants gsitting over
here? A  They was in there? @ In there with you? A Yes, sir.

Q Did you see them during that whole thirty two days |
you were in jail? A Yes, sir.

2 Did you see them every day? A Yes, sir.

@ At any time, in your preseﬁce, did you ever see any
officer I have mentioned, or any other officers, or any one
elase in the B?owar& Gounty Jeil, beat or threaten any.of these
four beys sitting over there? A No, sir

Q Did you hear anyboedy in the jail there, the Sheriff
or Captain Willisms, or anybody else, promise them anything?
A No, sir. Q@ While you were in the cell there with them?_
A Yes, sir. @ Did you ever see any one beat any one of '
these boys? A No, sir.

Q Did you ever se¢e sny marks on any of thelr bodies?

A No, sif, no more than the same marks that was on
him, on Jack.

Q What 4id you say? A I ain't seen no marks nc more
than what was on Jack, an old merk.

& You meaﬁ you noticed these marke in jailes A Yes, sir.
You say they were old marks? A Yes, sir.

Did he happen to tell you how he got them or when?

No, sir, he didn't tell me.

o o o o

When did you first notlce these marks?

¥hen did they errest you? A .Qn Sunday night.
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